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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
12 / 2024

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
ARNAU CASTRO, SERGI
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Tortosa, essent les divuit hores del dia tres de juny
de dos mil vint-i-quatre, prèvia convocatòria girada a
l'efecte,  es  reuneixen  en  primera  convocatòria  al
Saló  de  Sessions  de  la  casa  consistorial,  els
membres de l'Excel·lentíssim Ajuntament de Tortosa
que al marge es relacionen, a l’objecte de realitzar
sessió ordinària sota el següent

ORDRE DEL DIA

I. PART RESOLUTIVA

CULTURA

01 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació de la celebració dels Correbous al Reguers, els dies 22 i 23
de juny de  2024.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

02 – Dació de compte de l’aprovació dels comptes justificatius presentats pels grups polítics municipals
corresponents des del 17 de juny de 2023 fins el 31 de desembre de 2023.

03  –  Dació  de  compte  de  l’informe  sobre  l’estabilitat  pressupostària  i  sostenibilitat  financera  de
l’Ajuntament de Tortosa i el seu grup de consolidació corresponent al primer trimestre de 2024.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS 

04 – Proposta  del  grup  municipal  Junts  per  Tortosa–Compromís  Municipal  (CM)  per  instar  el  govern
municipal a dur a terme la construcció d’un pavelló esportiu (PAV-2) a l’antic col·legi Sant Josep.
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CORPORACIÓ MUNICIPAL

05 – Renuncia del senyor Sergi Arnau Castro al càrrec de regidor d’aquest Ajuntament.

II. PART NO RESOLUTIVA

06 – Dació de compte dels extractes dels acords adoptats per la Junta de Govern Local i  resolucions
d’Alcaldia:

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 19/2024, de 15/04/2024 – ordinària.
- 20/2024, de 22/04/2024 – ordinària.
- 21/2024, de 18/04/2024 – extraordinària i urgent.
- 22/2024, de 29/04/2024 – ordinària.
- 23/2024, de 30/04/2024 – extraordinària i urgent.
- 24/2024, de 06/05/2024 – ordinària.
- 25/2024, de 13/05/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 968/2024 a la 1356/2024.

07 – Informes de l’Alcaldia. 

08 – Control dels òrgans de la corporació:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bona tarda! Benvinguts i benvingudes a la sessió ordinària del Ple d'este mes de juny, dia 3 de juny
de 2024, a les 6 hores de la nostra ciutat.»

*-*-*

El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:

I. PART RESOLUTIVA

CULTURA

01 – DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ DE LA CELEBRACIÓ DELS CORREBOUS AL REGUERS,
ELS DIES 22 I 23 DE JUNY DE  2024.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Relació de fets 

Primer. El poble del Reguers, dintre del marc de les seves festes, ve celebrant activitats de caràcter taurí i
popular,  com  és  la  Festa  del  Correbous,  declarada  d'interès  tradicional  per  acord  del  Parlament  de
Catalunya.

Segon. Donat que el poble del Reguers té previst celebrar la Festa del Correbous els dies 22 i 23 de juny de
2024.
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En virtut d’allò que disposa la normativa:

- Text Refós de la Llei de protecció d'animals, aprovat pel decret Legislatiu 2/2008, de 15 d'abril.
- Llei 34/2010 de l’1 d’octubre de la regulació de les festes de bous tradicionals.
- Decret 156/2013, de 9 d'abril, pel qual s'aprova el reglament de desplegament de la Llei 34/2010, de l'1
d'octubre, de regulació de les festes tradicionals amb bous.

Atès que l'organització és sabedora del compliment de totes i cadascuna de les mesures que s'estableixen
en aquest tipus d'activitats.

Vista la proposta de la regidora de la Unitat de Festes, Sra. Dolors Bel Guerrero.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Cultura, emès en sessió ordinària del 8 de maig de
2024.

Per tot l'exposat, al Ple d’aquest Ajuntament es proposa l'adopció dels següents 

ACORDS:

Primer. Aprovar la celebració dels Correbous al Reguers, els dies 22 i 23 de juny de 2024, donat que hi ha
antecedents d'aquest celebració.

Segon. Sol·licitar l’autorització corresponent al Servei de Joc i Espectacles de la Delegació de Govern de les
Terres de l'Ebre, a dits efectes.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“El primer punt de l'ordre del dia és un punt vinculat a la proposta d'acord d'aprovació de la celebració dels
correbous als Reguers els dies 22 i 23 de juny de 2024. En este sentit, se m'ha demanat per part d'un grup
municipal que es puga fer la votació a mà alçada i, per tant, demanaria que tots els regidors i regidores
diguessin quin és el seu sentit de vot. Vots a favor. Si s'hi volen… Molt bé. Entenc, per tant, que demana la
paraula el senyor Sergi Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Sí, gràcies, senyor alcalde. Bé, primer de tot, rebutjar novament el genocidi que està perpetrant l'estat
terrorista d'Israel a Palestina i enviar des d'aquí el nostre suport al poble palestí. Dit això, amb relació al
punt de l'ordre del dia, en el ple previ a les eleccions d'ara fa un any, manifestàvem la nostra esperança
que en el mandat actual poguéssim començar a revertir la situació amb relació a la defensa dels drets dels
animals  i  que tots  els  partits  fossen coherents  amb el  que defensen arreu del  país.  Però  veient  que
possiblement els tremolen les cames i no s'atreveixen a eliminar els correbous als Reguers i ens sorprèn, i
lamentablement més encara per part de Movem, ara que ostenten l'alcaldia del poble, el que fa encara
més incongruent el seu posicionament.  Per a nosaltres, la celebració del correbous és una pràctica de
maltractament animal. El progrés d'una societat és mesura, entre altres coses, segons com tracta als seus
animals i a Tortosa no en som exemple. No podem omplir-nos la boca en la defensa dels drets dels animals
i  permetre  estès  actuacions en  el  nostre  municipi.  Tenim  un  posicionament  totalment  contrari  a  la
celebració dels correbous que es porten a terme en diversos pobles del municipi  i a les Terres de l'Ebre en
el seu conjunt. Quins valors transmetem a la infància quan utilitzem els animals per  divertir-nos? Quina
societat és la nostra que és capaç de gaudir amb el patiment dels animals? Quina cultura d'oci volem
transmetre a la gent jove? És un repte que tenim com a societat, no només  als Reguers i, per tant, al
municipi  de  Tortosa,  sinó  també a  la  resta  de  les  Terres  de  l'Ebre.  Hem  de  modernitzar  les  nostres
festivitats i buscar la manera d'arribar a un consens perquè als Reguers la gent puga continuar divertint-se
de manera comunitària sense utilitzar els animals. Votarem en contra de la proposta.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau. Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“En primer lloc, i veient que només s'ha posicionat el portaveu de la CUP, demanaria si ens poden dir el
posicionament prèviament a la nostra intervenció del portaveu del PSC-Movem i d'Esquerra Republicana.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“No tenim per què dir el seu posicionament, simplement votaran en funció d'allò que creguin. I a més a
més, el que he expressat abans era que precisament se mos havia demanat de poder fer una votació per
separat i, per tant, a mà alçada.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“S'ha demanat per part d'algun grup? S'ha demanat per part d'algun regidor?”

Intervenció del Sr. Alcalde

“S'ha demanat per part del grup de Movem Tortosa - Partit Socialista de Catalunya.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Bé, doncs, en primer lloc, avui, com sempre ha estat, el nostre grup votarà a favor de la celebració dels
bous al poble dels Reguers. Però voldríem destacar una cosa curiosa, una altra, segurament passarà ara
amb aquesta votació amb alçada; però,  en primer lloc,  la cosa curiosa és que avui  s'acomiada vostè,
senyor Arnau, i a mi m'ha tornat, podria dir, que m'ha tornat a decebre, però després de veure el que ha
passat durant aquest any no em decep gens, perquè després del que ha passat respecte al que ha fet el
govern i el que ha fet vostè, és evident que vostè, que permet i sustenta l'actual govern, no ha estat capaç
de pactar que no es facin els bous després del discurs que ens ha fet o ja  amb un discurs com el que ha
fet  ja es queden tranquils de consciència, i es pensen que amb això ja està tot resolt? O només és que
m'ho demanava a mi i a l’actual govern no els ho demana?

Perquè avui crec que pertoca també fer memòria i recordar el que passava a l'anterior mandat, perquè
suposo que se'n recorda que a mi m'ho va posar com una condició per aprovar el pressupost.  Era una
condició que va anunciar vostè, m’ho va dir a mi personalment i també va anunciar en una roda de premsa
que era una condició indispensable per al nou pressupost l'eliminació del finançament dels bous i prohibir -
ne la celebració. Textualment, una roda de premsa que va fer vostè l'octubre del 2021. Ara ha estat una
mesura per aprovar el pressupost? No! Ha passat  alguna cosa? No ha passat res. Ho serà per al  pròxim
pressupost? Doncs ja veurem què fa la nova regidora. Però en tot cas, segurament que farà el mateix que
ha fet vostè, que, és a dir, res durant este any. I després, si mirem el que deia fa un any, consultant l'acta
del ple, ha fet un discurs molt semblant al que va fer l'any passat, maltractament animal, etcètera. Però
sap  com  acabava  la  seua  intervenció?  Dient  que  el  pròxim mandat  revertiran  esta  situació.  Poden
consultar  l'acta  també.  Per  tant,  un  any  després,  tenim  un  govern  tripartit,  gràcies  a  vostè,  seguim
celebrant els bous i,  per tant, celebrem que avui estiga  vostè amb aquesta línia,  perquè en definitiva
continua igual que estava.

Però en tot cas, el que li he de dir avui és benvingut  al  ‘sí als bous dels Reguers’, igual que li vaig dir
benvingut el sí a totes les qüestions que es porten a terme a les societats, especialment a les sanitàries.
Perquè  vostè  va  fer  possible  que  el  govern  actual  tingué  majoria  i,  per tant,  el  vot  de  la  CUP  siga
absolutament  irrellevant.  Per  tant,  un  altre  xec  en  blanc,  l'últim  ple,  un  altre,  un  altre  discurs  ple
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d'hipocresia que no servix absolutament per a res perquè no ha fet res per canviar-ho quan tenia la clau
per a fer-ho. Per tant, a l'últim ple també es veu quin és el posicionament de la CUP i, en tot cas, veurem
què vota la resta de consistori.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Ara sí. Per tant,  es procedeix a la votació separada i comencem demanant als
regidors que voten en contra que aixequen la mà. Els regidors que voten abstenció que aixequen la mà. I
entenc que la resta de regidors i regidores voten a favor. Poden també aixecar la mà. Per tant, queda
aprovat.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, a mà alçada, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb
quinze vots a favor, cinc abstencions i un vot en contra.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

02  –  DACIÓ  DE  COMPTE  DE  L'APROVACIÓ DELS  COMPTES  JUSTIFICATIUS  PRESENTATS  PELS  GRUPS
POLÍTICS MUNICIPALS CORRESPONENTS DES DEL 17 DE JUNY DE 2023 FINS EL 31 DE DESEMBRE DE
2023.

L’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, dona compte al Ple de l’aprovació dels comptes justificatius presentats
pels grups polítics municipals corresponents des del 17 de juny de 2023 fins el 31 de desembre de 2023.

*-*-*

El ple en resta assabentat.

03  –  DACIÓ  DE  COMPTE  DE  L’INFORME  SOBRE  L’ESTABILITAT  PRESSUPOSTÀRIA  I  SOSTENIBILITAT
FINANCERA DE L’AJUNTAMENT DE TORTOSA I EL SEU GRUP DE CONSOLIDACIÓ CORRESPONENT AL PRIMER
TRIMESTRE DE 2024.

L’alcalde,  Sr.  Jordi  Jordan  Farnós,  dona  compte al  Ple  de l’informe sobre  l’estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat financera de l’Ajuntament de Tortosa i el seu grup de consolidació corresponent al primer
trimestre de 2024.

*-*-*

El ple en resta assabentat.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS

04 – PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL JUNTS PER TORTOSA–COMPROMÍS MUNICIPAL (CM) PER INSTAR EL
GOVERN  MUNICIPAL  A  DUR  A  TERME  LA  CONSTRUCCIÓ  D’UN  PAVELLÓ  ESPORTIU  (PAV-2)  A  L’ANTIC
COL·LEGI SANT JOSEP.

Se sotmet  a  debat  del  Ple  la  següent  proposta  subscrita  pel  Grup  Municipal  de  Junts  per  Tortosa  –
Compromís Municipal:

«La ciutat de Tortosa disposa actualment de tres pavellons esportius on els diversos clubs entrenen i
competeixen a diari:  el  pavelló  Jordi  Angelats a Ferreries,  el  pavelló  firal  de Remolins,  i  el  pavelló  del
Temple, el més nou de tots, construït al 2011. El ric teixit de clubs i entitats esportives i l’increment notable
en els darrers anys d’equips, sobretot d’esport base, ha fet que es constati la necessitat de construir un
nou pavelló, tipus pav- 2, per facilitar la pràctica i competició esportiva. A més, esta necessitat es fa més
palesa quan un dels pavellons, el de Remolins, acull certàmens firals durant l’any que impossibiliten la
pràctica esportiva i que fa que s’hagi de reubicar als altres dos pavellons i pistes exteriors amb la dificultat i
molèsties que això comporta.
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L’any 2019, la  Germandat  dels  Sacerdots  Operaris  Diocesans va cedir  gratuïtament a l’Ajuntament  de
Tortosa les instal·lacions de l’antic col·legi del Sant Josep, conegut popularment com els Josepets, al barri
del Rastre, amb el compromís que es pogués destinar a disposar d’un equipament de caire social, cultural
o esportiu.

Davant de les necessitats esportives que tenia la ciutat, i amb el doble objectiu, d’una banda, de donar
resposta a la demanda de clubs i entitats de disposar de més equipaments esportius i,  de l’altra, per
contribuir  a  la  revitalització del centre històric portant gent al barri fora de l’horari habitual  de  les
administracions públiques, és a dir, per les tardes i en cap de setmana, i a la vegada generar activitat
econòmica al barri, i també generar un equipament esportiu per a l’escola de la Mercè i per al barri, des
de Junts per Tortosa vam incorporar al nostre programa de govern del 2019 la construcció d’un pavelló
esportiu, tipus pav-2, a l’antic col·legi Sant Josep.

Durant el passat mandat, vam aconseguir, gràcies a una esmena de l’exalcalde i diputat al Congrés Ferran
Bel, que els pressupostos generals de l’Estat del 2022 incloguessin una partida d’1,5 milions d’euros per a
la construcció d’un pavelló esportiu als Josepets, un subvenció que seria suplementada pel pressupost
municipal en dos anualitats. La resolució definitiva del Consejo Superior de Deportes de 17 de maig de
2021  contempla  textualment  que:  “les  actuacions  aniran  encaminades  a  l’enderrocament  parcial  de
l’edifici de l’antic Col·legi Sant Josep de Tortosa, cedit a l’Ajuntament de Tortosa, i posterior construcció d’un
pavelló poliesportiu i una sala polivalent annexa”.

En aquell moment, des del govern municipal vam convocar un concurs de projectes que es va resoldre el
novembre del 2022 i, pel qual, l’arquitecte tortosí Josep Camps n’era l’encarregat de fer el projecte del
pavelló, tipus pav-2, als Josepets.

L’avantprojecte, previ al projecte executiu, va rebre el vist-i-plau favorable de la Comissió de Patrimoni de
les Terres de l’Ebre el 14 de juny de 2023, ara just fa un any.

El passat 17 de juny de 2023, va canviar el govern i amb este canvi es va aturar el projecte, i des de llavors
la única informació que es coneix per part del govern municipal actual és que s’està estudiant el projecte,
qüestionant la construcció d’un pav-2 i posant el perill la subvenció, que te com a termini d’execució inicial
el mes de març de 2025.

Per  tot  això,  el  grup municipal  de Junts  per  Tortosa demana al  ple  de l’Ajuntament  que s’adoptin  els
següents ACORDS:

Primer.- Constatar la necessitat que la ciutat disposi d’un nou pavelló esportiu, tipus PAV-2, per cobrir les
demandes dels clubs i entitats esportives de Tortosa.

Segon.-  Instar el  govern municipal  a executar la construcció d’un pavelló  esportiu tipus PAV-2 a l’antic
Col·legi Sant Josep, al centre històric, pel qual es disposen d’1,5 milions d’euros de l’Estat i que té l’informe
favorable de la Comissió de Patrimoni de les Terres de l’Ebre.

Tercer.- Comunicar els acords a l’Associació de Veïns del Rastre, a l’Associació de Veïns de Santa Clara, a
l’Associació  de Veïns  del  Centre-  Nucli  Històric  de  Tortosa,  a  la  Federació  d’Associacions  de Veïns  de
Tortosa i als clubs i entitats esportives de la ciutat.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara ja al punt quart. En este cas, propostes dels grups municipals, i concretament de la proposta
del grup municipal de Junts per Tortosa - Compromís Municipal per instar el govern municipal a dur a terme
la construcció d'un pavelló esportiu a l'antic col·legi de Sant Josep.

Abans d'iniciar este debat, sí que vull informar d'una qüestió important per part de l'Ajuntament i en este
cas  és  informar-los, perquè també  tots  els  grups  municipals  tinguen  la  informació  al  respecte,  que
l'Ajuntament  de Tortosa  hem acordat  amb el  Ministeri  d'Educació,  de  Formació  i  Esports modificar  el
programa esportiu  a l'antic  col·legi  de Sant  Josep.  Ampliar  el  termini  d'execució de la  subvenció  d'1,5
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milions d'euros, que va ser acordada el 2022. En este sentit, és un dels projectes que hem anat revisant
durant estos primers mesos de mandat per fer-lo viable des del punt de vista econòmic. I, precisament, el
desembre de l'any passat ens vam reunir per primera vegada ja amb el Consejo Superior de Deportes, per
plantejar la modificació de les actuacions, les dates d'execució i la subvenció, i adaptar el projecte a les
necessitats esportives de la ciutat,  i també reduir l'impacte negatiu al projecte inicial a nivell patrimonial
sobre l'antic col·legi de Sant Josep. Després de mesos de converses i de treball, podem anunciar que el
Consejo Superior de Deportes ha emès l'informe favorable. Manté, per tant, la subvenció nominativa d'1 ,5
milions d'euros a l'Ajuntament i, per tant, ha resolt en este sentit de manera satisfactòria esta proposta que
s'ha fet arribar per part de l'Ajuntament.

En estos moments estem treballant precisament en la redacció del projecte; un projecte que quan tinguem
enllestit l’anunciarem al conjunt de la ciutadania i que, com ja hem dit en diverses ocasions, tindrà, per
una banda, els usos esportius, però també s'hi afegiran de culturals i de socials, tenint una visió global de
tot l'antic col·legi de Sant Josep. 

Una vegada s'ha explicat esta qüestió, que crec que era rellevant com a alcalde, que se  sabés,  dono la
paraula a la senyora Roigé  perquè presenti la seua proposta vinculada a este projecte. Té la paraula,
senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Jo, en primer lloc, com a qüestió d'ordre, entenc que això no pertoca aquí, que si vostè volia fer un anunci,
té moltes eines per fer-los. Pot ficar un punt de l'ordre del dia, en este cas en un punt on és una moció que
pertoca intervindre a l'oposició, no a l'alcalde. Tampoc ens ha acabat de clarificar res perquè primer ens
diu…, ha començat dient que ampliava la subvenció, ha dit això textualment, apuntat, després diu que la
subvenció és la mateixa. Per tant, en tot cas, abans de començar, ja que s'ha obert esta possibilitat de
debatre abans de poder tindre els cinc minuts i el vot per… li demano, en tot cas, que pari el cronòmetre
perquè encara no ha començat el moment per tal de poder debatre esta moció, ja que vostè s’ha saltat la
qüestió. Li demano que ara sí que ens explique en què consisteix este projecte i a partir d'aquí decidirem si
continuem amb la moció o no continuem amb la moció, perquè l'únic que hem entès és que el ministeri li
ha dit el que ens va dir el 2021, que manté la subvenció d'1,5 milions d'euros  el Consejo General del
Deporte. Per tant, ara sí que li demano que ens expliqui en què consisteix este canvi de subvenció que li
han acceptat, esta resolució i, en tot cas, evidentment que ens la faci arribar. Ja hem tingut una junta de
portaveus prèvia que crec que sí, que llavors era el moment per a poder fer este anunci i no fer-lo ara en un
punt que no pertocava, sinó en tot cas, li preguntarem al secretari si pertoca poder intervindre en un punt
que correspon als grups polítics i no a l'alcalde.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Sí, senyora Roigé, és simplement un punt informatiu que puc fer, com és obvi, no?, en ser alcalde i parlar
sobre una qüestió que en este cas crec que era d'importància, de rellevància important que ho sabessin.
No he dit en cap moment que s'hagi ampliat la subvenció, sinó que s'ha ampliat el termini d'execució de la
subvenció i que, per tant,  es manté la subvenció d'1,5 milions d'euros per a usos esportius al col·legi de
Sant Josep. També el que li he dit és que una vegada estiga este projecte acabat, l'explicarem al conjunt de
la ciutadania, també a tots els grups perquè puguen valorar-lo. Però bàsicament, sap vostè, perquè també
va demanar  la  informació  al  respecte,  que es  basa en la  instal·lació  d'una sala  esportiva  coberta,  la
rehabilitació de diferents naus al mateix col·legi de Sant Josep i, a la vegada també, este projecte de forma
més global que afecta diferents àrees del  col·legi de Sant Josep. Quan estigui tot enllestit ho explicarem
tant en comissió com a la ciutadania, que és el que sempre els hem dit a vostès i hem dit públicament.  Per
tant, crec que amb aquesta informació vostès poden continuar o no debatent la moció que avui han portat
a debat. Té la paraula.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“Sí, en tot cas, també abans de començar. Per tant, l'única novetat que ens aporta avui és que continua
sent una sala la seua proposta i que amplia el termini d'execució per part del Ministeri. Entenc que és això.
Per tant, a partir d'aquí jo li pregunto quina és l'ampliació del termini d'execució del Ministeri perquè abans
també s'actuava en diferents pavellons. Abans també hi havia un construcció d'un pavelló i hi havia també
una sala annexa a l'edifici del costat, tal com consta a la resolució del Ministeri, en este cas, del Consejo
General de Deportes. Per tant, si l'única cosa que han aconseguit en este any és ampliar el termini, que és
evident que el necessitava ampliar perquè d'aquí al març de l'any que ve són incapaços de poder portar a
terme esta actuació, sí que li demano, almenys que ens informe, perquè, ja que ha fet la gran notícia que
acaba sent la mateixa i l'únic que ens acaba dient és que ha ampliat el termini, que ens digui quin termini,
almenys acabi la informació i que  sabéssim de què estem parlant. I  en tot cas, després començaré la
intervenció.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Bé, és que no és un debat, senyora Roigé, jo ja li he dit que hi ha està informació amb relació a aquesta
subvenció que vostè ha anat dient per les televisions que el govern la perdria, no l'ha perduda. Al contrari, li
acabo d'informar que este milió i mig d'euros es manté amb esta subvenció, amb estòs canvis que ja li he
explicat i que, per tant, quan tinguéssim el projecte de manera definitiva, que s'està redactant, la tirarem
endavant. Si li preocupa el termini, li dic que és fins a l'any 2026 i, en tot cas, entenc que amb aquesta
informació pot continuar, ara sí, a donar, a explicar la seua proposta amb relació a la moció que vostè
plantejava.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Començaré la intervenció, si em pot ficar el comptador a cinc minuts. Gràcies. En tot cas, no pot dir a cap
lloc cap declaració per part meua que hagi dit que s'hagi perdut la subvenció. No ho he dit en cap moment.
He dit que estava en perill perquè falten pocs mesos per tal de poder-se executar i, per tant, vostès no
havien dit res en un any que han governat. Per tant, avui des de Junts per Tortosa portem a este plenari
una moció per  instar-los de nou, a més a més d'este gran anunci que ens ha fet avui, encara amb més
motiu, que construeixin un pavelló al centre històric. Porten un any de govern. No hem sabut res més fins
ara que han ampliat el termini, que en comptes d’acabar el març de l'any que ve, que és evident que no ho
poden fer perquè no tenen prou temps, necessitaran encara un altre any més per poder-ho fer, per tant, un
altre any més perdut. I disposen del milió i mig d'euros que veig que no han ampliat  ni han aconseguit més
subvenció  i,  per tant,  estem  parlant  d'aquesta  subvenció  aconseguida  al  seu  moment  pel  diputat  i
exalcalde Ferran Bel.

Com saben, Tortosa disposa de tres pavellons: un, el Pavelló Jordi Angelats a Ferreries, el Pavelló firal de
Remolins i el Pavelló del Temple, que és el més nou de tots que vam construir el nostre govern l'any 2011.
Però tenim la sort que tenim molts clubs esportius i que, per tant, això fa que hagi crescut el futbol, que
hagi crescut el bàsquet, que hagi crescut l'handbol, que hagin consolidat les diferents seccions de tots els
clubs de la nostra ciutat, que hagin aparegut nous clubs al llarg d'estos anys, com és el cas també de la
rítmica, per exemple, el tenis taula, que requereixen també encara més espais i més pistes. A més a més,
tenim que durant l'any s'hi desenvolupen activitats firals al Pavelló firal i s'han de canviar d’allà i, per tant,
això ocasiona diferents molèsties. El 2019 la Germandat de Sacerdots Operaris ens va cedir gratuïtament
a l'Ajuntament, el pavelló, no el pavelló, el col·legi dels Josepets per tal de poder… compromís que teníem
nosaltres de poder construir un pavelló i que hi hagués un equipament de caire social, cultural i esportiu.  I
de fet, vostès, també en aquell moment, van copiar textualment el nostre programa, posant el mateix que
portàvem natros, que era construir un pavelló. I un pavelló és el mateix que tenim al pavelló del Temple
amb un doble objectiu. Primer, donar resposta a les necessitats dels clubs que tenim a la ciutat i , en segon
lloc, revitalitzar el centre històric, portant gent al barri fora dels horaris en què hi ha més gent, que és al
matí, a l'administració i, per tant, també generar un equipament per als barris del centre històric, per a
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l'Escola de la Mercè. I això és necessari i només es compleix portant un tipus 2, un pavelló tipus 2, que és
com el pavelló del Temple. 

Tenim la quantia d'un milió i mig d'euros. Podem suplementar-la amb el pressupost municipal. La resolució
definitiva  del  Consejo  Superior  de  Deportes  ens  deia  que  les  actuacions  anirien  encaminades  a
l'enderrocament parcial de l'edifici del col·legi Sant Josep i la posterior construcció d'un pavelló poliesportiu
i  una sala  polivalent  annexa.  Exactament, deia  això el  17 de maig  del  2021 el  Consejo  Superior  de
Deportes. Després vam convocar un procés, un concurs per tal de poder portar a terme el  procés. Va
guanyar un arquitecte tortosí i, en tot cas, la Comissió de Patrimoni el 14 de juny del 2023 , encara ara no
fa un any, va emetre un informe favorable després de diferents canvis. Què ha passat aquest any? Doncs
ja ho hem vist què ha passat,  l'únic  que han aconseguit  és retardar un any més l'actuació.  Per  tant,
aquesta actuació s'allarga fins al 2026. No hem aconseguit absolutament res. Jo em pensava que avui ens
faria l'anunci, després d'escoltar-lo, que haurien aconseguit 1 o 2 milions més per part del Ministeri. Veig
que no, que no és així i, per tant, el que els demanem, en tot cas, com des de Junts per Tortosa, perquè la
necessitat és està a la ciutat, és, en primer lloc, i com a primer dels punts, constatar per part de tota la
corporació, de tots els regidors i regidores, que la ciutat necessita disposar d'un nou pavelló poliesportiu
tipus PAV-2 i cobrir les necessitats dels clubs i les entitats esportives de la ciutat. I, en segon lloc, que
s'executi a l'antic Col·legi Sant Josep per tal de poder dinamitzar el centre històric de la ciutat, amb l'acord
que té favorable de Patrimoni del passat mes de juny. És evident que Tortosa necessita un pavelló de dues
pistes, no una pista única, no una sala. Com ens acaba de dir, això no solucionarà els problemes ni de
competició ni de clubs; serà difícil que també hi vulguin anar, i Tortosa necessita un govern que es cregui el
centre històric més enllà d'una setmana a l'any. Només cal veure com està el centre històric en estòs
moments i el grau de deteriorament que ha tingut, només amb 11 mesos de vostès al govern. Tenen els
recursos i, a més a més, en estòs moments només cal veure, ja ho estan patint els tortosins i tortosines,
els impostos i l'apujada que vostès han portat a terme. Per tant, tenen 5 milions i mig d'euros més que el
nostre govern a l'últim any i, per tant, el que han de fer és poder executar estos projectes. Al seu moment
han executat, han tardat 11 mesos, però han acabat iniciant les obres del Teatre Auditori Felip Pedrell.
Iniciaran el projecte de les muralles.  També espero que inicien les obres a l'ampliació de l'Hospital  de
Jesús. També s'iniciarà la sinagoga. Espero que algun dia hi hagi el miracle i s'inauguri la sala del museu i ,
per tant, aquells projectes planificats pel nostre govern tirin endavant. I també el pavelló , el poliesportiu
PAV-2, amb dues pistes al centre històric, també siga una realitat i es constati la necessitat de tindre un
nou pavelló al centre històric.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Té la paraula el senyor Sergi Arnau, en representació de la CUP.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies, senyor alcalde. En el seu moment ens vam abstindre perquè no volíem obstaculitzar la recepció
de l'ajut d'1,5 milions d'euros per part del govern de l'Estat i vam argumentar que ens havien presentat la
proposta guanyadora del concurs, però que no sabíem quin cost tindria el pavelló o quina part del cost
cobriria la subvenció. I en el seu moment vam manifestar que enteníem que caldria prioritzar un altre tipus
d'equipament abans que la construcció d'un pavelló. I ara s'ha sabut que el cost de construcció del pavelló
se situa entorn els 6 milions d'euros,  per  la qual cosa s'haurien d'afegir  al  voltant de 4 milions i  mig
d'euros, una quantitat totalment desmesurada, i menys per a un projecte d'inversió que considerem que no
és prioritari. La nostra proposta és la de fer de l'antic col·legi dels Josepets instal·lacions esportives que
siguen funcionals per als veïns i veïnes del barri, i de la ciutat, i apostem fermament per fer-hi una piscina
d'estiu i pistes poliesportives. Votarem en contra de la proposta.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau. Té la paraula la senyora Lleixà, en representació del grup d'Esquerra Republicana.”
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Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies, alcalde. Regidores, regidors i tothom que ens està seguint. Un cop més ens trobem amb una
moció populista. Vostè torna a portar una moció per fer el seu projecte, i que a l'inici de mandat ja vam dir
que tots els projectes anteriors els valoraríem tècnicament i econòmicament. I així ho hem fet. I en aquest
cas, la moció insta la construcció d'un pavelló esportiu PAV-2 a l'antic col·legi Sant Josep. Tortosa necessita
nous equipaments esportius, hi  estem d'acord, i  els  tindrem. I  també necessita revitalitzar  el  barri  del
Rastre i tota la ciutat històrica, també hi estem d'acord. Ara bé, ha tingut 16 anys per  fer-ho. Sí, senyora
Roigé, 16 anys. Els Josepets, com altres espais de la ciutat, necessita actuacions. Clar que sí. És un espai,
un complex que fa massa anys que està tancat i necessita actuacions. Ara bé, cal explicar-ho tot. Vostès
van aconseguir 1,5 milions de l'Estat per construir un PAV-2 als Josepets. Sí, però no van explicar el que
valia la totalitat del projecte, perquè el projecte per construir el pavelló, per cert, un pavelló amb un gran
impacte a l'espai i de com a mínim 6 milions d'euros, tot i tenir finalment l'informe favorable de Patrimoni,
van haver de modificar el projecte inicial presentat, que pretenia tombar elements del patrimoni importants
del  complex dels Josepets i que la Comissió de Patrimoni no va admetre, i els va obligar a modificar el
projecte. Ara bé, el  projecte  del qual vostè parla igualment tindria un gran impacte en l'espai i  caldria
valorar-lo i pensar-lo molt bé, i pensar què cal fer allí i quina ha de ser la prioritat i els usos i revisar les
necessitats de la ciutat. I això és el que hem fet perquè som un govern responsable i que pren decisions.
Avui traslladem un missatge de tranquil·litat a la ciutadania. Cal actuar a l’antic  col·legi dels Josepets i
l'actual govern municipal ho farem amb un projecte més global que va més enllà de l'àmbit esportiu i que
entenem que donarà resposta a les necessitats i prioritats de la ciutat, i serà el projecte de la ciutat en
benefici de tothom. El projecte de l'actual govern no el seu. I no pateixi que hi estem treballant i no perilla
ni es perdrà cap subvenció, tal com ens acaba d'explicar l'alcalde, després de l'acord amb el  Ministeri
d'Educació, Formació Professional i  Esports. S'està treballant en un projecte més global, a més a més de
l'esportiu que li deixo al company Víctor Grau; el projecte tindrà usos culturals i socials. De fet, l'actual
govern el  passat  mes  de  novembre  vam  aconseguir  una  subvenció  per  la  redacció  d'un  projecte
d'equipament cultural a un dels pavellons del col·legi de Sant Josep. És obvi que cal revitalitzar l'espai i el
barri, i així ho estem treballant. De fet, el barri del Rastre està inclòs al projecte Barris en futur. Per cert, un
projecte integral  d'intervenció que inclou 20 municipis de Catalunya, essent  Tortosa un dels municipis
inclosos. Estem generant projectes, nous projectes de ciutat, que no deixen de ser bones notícies per al
barri del Rastre i per a la ciutat, que és el realment important. El nostre vot serà en contra.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyora  Lleixà.  Té  la  paraula  el  senyor  Víctor  Grau,  en  representació  del  grup municipal  de
Movem Tortosa - Partit dels Socialistes.”

Intervenció del Sr. Grau

“Moltes  gràcies,  alcalde.  Regidores,  regidors.  Cert.  Tortosa  és  un  municipi  ric  esportivament  que
experimenta  any  rere  any  un  increment  notable  de  pràctica  esportiva: equips  base,  competicions,
esdeveniments extraordinaris, noves disciplines esportives, noves seccions, com vam presentar la setmana
passada,  etcètera.  És  obvi  que  la  ciutat  de  Tortosa  arrossega  una  manca  important  d'inversió  en
equipaments esportius, no només en la seva construcció, la darrera l'any 2011 amb el pla Zapatero, això
vol dir ja fa 13 anys, sinó també pel que fa al seu manteniment. Una de les pedres a la sabata que intenta
superar dia a dia aquest govern progressista. Si res ha quedat en evidència durant aquest any de govern
és la manca de planificació estratègica en matèria esportiva per part de l'Ajuntament en els darrers 16
anys. Durant aquest primer any de mandat, des de la Regidoria d'Esports hem analitzat també, de la mà de
les entitats esportives, les necessitats bàsiques. Hem detectat plegats que, més enllà dels problemes de
manteniment de les instal·lacions existents,  queda clar la manca d'espais d'entrenament,  especialment
més que no pas de competició. Des de l'Ajuntament de Tortosa ja hem engegat les gestions oportunes per
resoldre  amb  caràcter  urgent  aquestes  necessitats  amb  l'execució  de  projectes  necessaris,  i  alhora
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solvents econòmicament i tècnicament, que permetin créixer i treballar a les entitats esportives de forma
efectiva. Amb relació als Josepets, tal com ja ha informat l'alcalde, l'Ajuntament de Tortosa ha acordat amb
el Ministeri d'Educació, Formació Professional i Esports modificar el programa esportiu de l'antic  col·legi
Sant Josep al Rastre i ampliar el termini d'execució fins a març del 2026 de la subvenció d'un milió i mig
d'euros. Després de mesos de conversa, el Consejo Superior de Deportes ha emès un informe favorable i
manté, per tant, aquesta subvenció nominativa. Això ens permetrà, per tant, fer una pista esportiva coberta
i es rehabilitaran diverses naus, tot definint un projecte més global per als Josepets, incloent, a més de l'ús
esportiu,  com ja informàvem,  altres  usos  culturals  i  socials al  conjunt  d'edificis  de  l'antic  col·legi  dels
Josepets, perquè, sí, el nucli històric és una peça clau que aquest govern no abandonarà, com ja ha fet el
govern anterior. Tenim molt clar què volem que sigui aquest nucli històric i, evidentment, no és només una
sèrie, sinó que és molt més, el cor de la ciutat en termes socials, esportius, turístics i també de promoció
econòmica. Per tant, per tot això, i després de l'exposició de tot  l'anterior, votarem en contra de la seua
moció.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau, té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“En primer lloc, a la senyora Lleixà. Jo sé que la senyora Lleixà això no ho vol fer. En tot cas, ella mateixa va
dir «Jo personalment no vull un pavelló al barri del Rastre.» És evident que ja ho va dir vostè amb les seues
paraules a un mitjà de comunicació i ens diu que és una moció populista. No és una moció populista, és
una moció que el que demana és que actuïn. Fa un any, fa un any que estan governant i el més calent és a
l'aigüera. Després de sentir-la a vostè, el senyor Jordan i el senyor Grau, encara em queda més clar que no
hi ha res, absolutament. I diu que Tortosa necessita equipaments al centre històric, que els últims 16 anys
no se n'han fet. Home, doncs potser que vagi a passejar una miqueta pel centre històric, perquè en els
últims anys, més enllà d'aconseguir que es fes el Palau de Justícia, que s'urbanitzi pràcticament tots els
carrers del centre històric, que es fes la plaça de l'Absis, que es fes l'Edifici de Festes, que s’urbanitzi la
plaça de la Catedral, que s'enderroquin les places de la Catedral amb el seu vot en contra, que es fes
l'espai  de  Cota  zero,  que  s'aconseguís  a  tot  l'entorn  de  la  Catedral,  arranjar-lo,  que  s'aconseguís  la
subvenció de dos milions d'euros per executar el projecte Muralles, que vostès acabaran executant, que
s'aconseguís 1,3 milions d'euros per fer habitatge al centre històric que vostès executaran.

Per tant, senyora Lleixà, el que ha de fer potser és passejar una mica pel centre històric i veure tot el que
ha fet este govern els últims 16 anys. I el mateix li diria al senyor Grau en temes d'esports. Diu el que en
estòs setze anys no s'ha fet res. Home, doncs en estòs anys s'ha fet un nou pavelló al Temple, s'ha fet el
WIN Tortosa,  s'ha  fet  el  WIN Jesús,  s'han fet  les piscines de Jesús,  s'ha canviat  el  tartan de la  pista
d'atletisme, s'ha fet un circuit ciclista a Vinallop, s'ha fet el projecte i s'han adquirit els terrenys per a una
nova pista d'atletisme. S'han fet canvis de gespa artificial a diferents camps de futbol, s'ha arranjat el
velòdrom, s'ha fet un rocòdrom, s'ha fet un Skate Park, s'ha fet un Pump Track, per tant, i segurament em
deixo alguna cosa. Són els anys de més inversió, tant al centre històric de tota la història de Tortosa com a
nivell esportiu, mai s'havia actuat tant,  perquè natros teníem model de centre històric i model esportiu,
cosa que no tenen vostès, perquè un any després encara estic esperant quina és la política esportiva i tots
estòs equipaments que es portaran a terme a la ciutat.

En tot cas, queda evident avui que no faran un pavelló esportiu PAV-2, que el que ens ha anunciat el
senyor Grau és un quiero y no puedo, com es diu popularment. És a dir, aconseguir un lloc amb una pista
perquè l'altre de sales i tal ja estava en el projecte inicial amb la resolució del Ministeri. Per tant, una sola
pista, què vol dir? No s'hi podran fer pràcticament competicions, només unes poques. Veurem quins clubs
volen anar només tenint una pista. Veurem quantes famílies van allà i veurem quina activitat s'hi porta al
centre històric. És evident que este govern té poca ambició, que no té model de ciutat en cap cas i que, en
definitiva, renuncia a una oportunitat que, a més a més, hipoteca el futur al centre històric i hipoteca el
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futur dels Josepets, perquè ja no permetrà poder disposar d'este pavelló de  dues pistes, que és el que
realment ens estan demandant els clubs i és el que necessita la nostra ciutat. Una llàstima que tinguem un
govern amb tan poca ambició i que simplement es quede en fer una única pista allí al  col·legi Josepets.
Realment és una pena molt gran.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Té la paraula el senyor Grau, que m'ha demanat torn per contestar.”

Intervenció del Sr. Grau

“Home, malament si en 16 anys no haguessin fet res en matèria esportiva, podríem estar parlant d'una
altra qüestió més que de planificació estratègica. Mireu, jo en un any he après poques coses, però les
poques que aprenc les vull aprendre bé, no? I el que sí que he après és que per ser un bon governant calen
algunes coses importants: més projecció i planificació de futur i menys pedaços que puguen condemnar la
ciutat, no només en matèria esportiva, sinó en moltes àrees, més manteniment i menys inaugurar, menys
inaugurar i més transformar i adaptar els equipaments esportius. Perquè és cert, vostès parlen que parlen
molt amb les entitats, però els han preguntat què pensen del seu faraònic projecte al pavelló esportiu del
Rastre  de  més  de  6  milions?  I  després  també  en  qüestions  tècniques.  Vostès  saben  els  criteris  de
funcionalitat  i  accessibilitat  de  les  instal·lacions  esportives?  Han  valorat  qüestions  com  ara  el  radi
d'influència dels equipaments o les exigències  d'urbanització exterior  o  les exigències de mobilitat,  no
només per temes esportius, sinó per assegurar els serveis associats o els criteris d'actuació d'agrupació
d'equipaments que afavoreixen les sinergies en l'àmbit esportiu?

Home, si no tinguéssim capacitat de planificació esportiva, jo no li parlaria d'això. I això no és de manual.
Prou pedaços ja d'una vegada i treballem plegats per un projecte transdisciplinari per a la ciutat històrica
en l'àmbit esportiu, en àmbit cultural, en l'àmbit turístic, en àmbit de promoció turística. Perquè jo també sé
fer una retalli-na llarga de projectes o de propostes de projectes. I, evidentment, ja li  prego també, no
utilitzem les necessitats esportives i les entitats de la ciutat per fer politiqueria d'aquest nivell,  que no
condueixen a res i que, evidentment, comprometen el futur de la nostra ciutat en termes econòmics i
també esportius.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau. Té la paraula la senyora Roigé per tancar el debat.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Senyor Grau, aquest any ja hem vist el que ha fet vostè com a regidor d'esports i ja ho saben també totes
les entitats i la ciutadania. I en definitiva, parla de més projecció, més planificació. Al final, el que es tracta
és de tenir model de ciutat i saber què es vol amb la ciutat, no només amb esports, sinó en tots els àmbits,
però evidentment amb esports també. I, per tant, tindre un model de ciutat que és el que no tenen vostès,
ni en esports ni, malauradament, amb la resta de coses. I transformar la ciutat és el que hem fet els últims
anys, transformar-la i d'una forma considerable. Per això la ciutadania ens va votar i vam treure el resultat
que  vam  treure  i  vam  treure  deu regidors  pujant  en  nombre  de  regidors,  a diferència  de  vostès.
Segurament ens van reconèixer la transformació que ha tingut la ciutat al llarg d'estos anys, però en tot cas
es tracta de creure's o no creure's el centre històric, perquè segurament, ja no li dic  segurament, va passar
així, si haguéssim anat preguntant si era millor tindre un Palau de Justícia a l'entrada de la ciutat o tindre’l
al centre històric, doncs segurament molts advocats, ja ho van fer així de fet, ens van dir «home, fem un
lloc a nivell de ciutat». Però aquí s'ha de ser valent. S'ha de ser valent i  s'ha de creure amb el centre
històric. I això, què ha fet? Que tinguéssim el Palau de Justícia al mig del centre històric i, per tant, allò porti
moltíssima gent allà, que era el fàcil per a tots, el fiquem als Portals o a un altre lloc de la ciutat. Doncs
passa el mateix amb el pavelló.  Es tracta de creure's  el centre històric, de portar equipaments al centre
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històric, com hem fet els últims anys, però en definitiva, portar famílies i portar gent a nivell de tots els dies
de la setmana, fet que ens generaria també activitat econòmica. I no li he dit tot un recull d'actuacions que
han fet. Li he dit a contestació seua quan ens ha dit que durant estos 16 anys no havíem fet res amb
esports, igual que la senyora Lleixà ens ha dit que no havíem fet res al centre històric.

Els animo que vagin a veure tots els equipaments, que segurament alguns encara no els han pogut veure,
perquè si no, no estarien parlant com estan parlant i,  en definitiva, apostin pel centre històric i  donin
resposta a aquesta necessitat de PAV-2. Avui, el govern municipal està votant en contra del fet que Tortosa
necessita un PAV-2. No ens han demanat ni votació ni res, és a dir, en definitiva, vostès avui estan votant
‘No necessitem un pavelló PAV-2. Un PAV de dues pistes. Tortosa no el necessita’. Malauradament, sí que
parlem amb les entitats, amb totes les entitats, i totes ens estan dient que la necessitat avui és tindre més
pistes i, per tant, tindre un pavelló de dos. El que vostès proposen aquesta sala d'una pista no portarà cap
solució a l'esport de Tortosa i realment ens hipotecarà el futur esportiu de la ciutat.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Per tant, entenc que queda rebutjada la proposta tenint, en este cas, 11 vots en
contra i 10 vots a favor. I, en tot cas, reiterar com a Ajuntament de Tortosa que tenim un model clar de
ciutat, un model que implica donar vida a la ciutat històrica. Així ho hem aconseguit en este nou projecte,
sent una de les 20 ciutats elegides de treballar a Barris amb futur, vinculat a la nova Llei de Barris que es
va aprovar al Parlament.  Com també en el seu dia es va aconseguir una  Llei de  Barris que va ser molt
important per a la ciutat. I des del punt de vista en concret dels Josepets, insisteixo en el fet que més enllà
d'este projecte de prop de 6 milions d'euros que era inviable des d'un punt de vista econòmic, avui podem
dir que el  Ministeri  d'Educació, i  per tant el Consejo Superior de Deportes, ha donat el  vistiplau per a
mantindre la subvenció d'un milió i mig i, per tant, poder tirar endavant un projecte que, més enllà dels
usos esportius, també n'inclogui d'altres dins dels Josepets i, per tant, d'esta manera que aquell complex
tan important i tan gran, respectant també la seua arquitectura i el seu valor patrimonial, puga esdevenir
una peça important per al que és Tortosa i, evidentment, per als barris històrics.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda rebutjar la proposta amb deu vots a
favor, corresponent als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i onze vots en contra
corresponents  als membres de la  corporació dels grups municipals de  MT–PSC–CP (7),  ERC–AM (3)  i
CUP–AMUNT (1).

CORPORACIÓ MUNICIPAL

05 - RENUNCIA DEL SENYOR SERGI ARNAU CASTRO AL CÀRREC DE REGIDOR D’AQUEST AJUNTAMENT.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist l’escrit de data 14 de maig de 2024, presentat el mateix dia al Registre General de l’Ajuntament (núm.
registre 10204) pel qual el senyor Sergi Arnau Castro renuncia al càrrec de regidor d’aquest Ajuntament.

Al Ple es proposa adoptar el següent ACORD:

Primer.- Donar-se per assabentat del contingut de l’escrit de renúncia al càrrec de regidor presentat pel
regidor integrant del grup municipal Candidatura d’Unitat Popular Tortosa - Alternativa Municipalista (CUP-
AMUNT), senyor Sergi Arnau Castro, acceptant-la.

Segon.- Trametre certificat  del  present  acord a la  Junta Electoral  Central,  interessant  l’expedició de la
credencial  de regidora d’aquest Ajuntament en favor  de la Sra. Selene Alberich Bosch, amb DNI núm.
47836728-J, qui ocupa el segon lloc en la llista de l’esmentada candidatura a les eleccions municipals
celebrades el dia 28 de maig de 2023.»

*-*-*
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara al següent punt de l'ordre del dia. En este cas és el punt cinquè, que és la renúncia del senyor
Sergi  Arnau Castro al  càrrec de regidor d'este Ajuntament.  Li  dono la paraula al  senyor  Arnau. Entenc
també, no?, per a acomiadar-se públicament en esta última sessió de la qual és regidor.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Sí, gràcies, senyor alcalde. Bé, com bé saben des de la CUP, entenem la política com una acció col·lectiva.
Els  regidors  o  regidores  són  portaveus  de  l'Assemblea  i  les  decisions  les  prenem conjuntament,
independentment de qui ostenta el càrrec a la institució. Entenem que a través de la rotació afavorim, per
una banda, la no professionalització de la política, per altra banda, la regeneració democràtica, i per últim,
la  no normalització de determinades dinàmiques de la política institucional, evidenciant que existeixen
alternatives o altres maneres de fer a la política. Avui deixo de fer de portaveu de la CUP a la institució,
convençut que el projecte de la CUP és vigent i necessari a la nostra ciutat, i satisfet del treball que hem fet
durant tota la nostra presència a l'Ajuntament, però també els últims quatre anys. Els tres primers anys els
vaig  viure  amb Junts  per  Tortosa  al  govern,  i  tot  i  la  cordialitat,  va  ser  impossible  portar  a  terme
pràcticament cap de les nostres propostes. Possiblement perquè els nostres projectes estan molt allunyats
políticament i ideològicament, potser perquè la manera que vostès tenen d'entendre la política i la ciutat
també està molt allunyada de la nostra. Potser, en definitiva, perquè vostès entenen que només hi ha un
projecte  vàlid  per  a  la  ciutat  i  és  el  que  vostès  representen.  Però  per  sort  també  n'hi  ha  d'altres.
Possiblement, això és el que els ha  portat al fet que no hi ha cap altre partit que hagi volgut pactar el
govern amb vostès i vostès això no ho accepten, com hem pogut veure fa  uns moments a través de la
intervenció de la senyora Roigé. I sincerament, els recomano que abandonin la visceralitat. La ciutat i la
política no necessita la crispació per avançar. I és evident que allò que pot aportar el seu partit a la ciutat
és molt més que això. Al govern municipal els voldria dir que fa just un any vam encetar un canvi. Els vam
fer confiança i hem arribat a acords, als acords necessaris per donar estabilitat al govern. Creiem que hem
complert com a organització política i som conscients que els canvis estructurals són difícils de portar a
terme i que els resultats que se'n deriven siguen visibles. Els demanem que siguen valentes i per a fer ho
han d'assumir que no es pot acontentar tothom. 

Hem de ser capaces de generar canvis estructurals i profunds i prioritzar aquells que donen resposta a la
triple  crisi  econòmica,  social  i  climàtica  que  estem  patint.  No  tinguem  por  de  fer-ho i  nosaltres  els
acompanyarem fins on calgui. Però fer-ho és urgent. La ciutat necessita veure els resultats. Les polítiques
socials  i  ambientals  han de  fer  d'escut  a  l'onada reaccionària  que s'està  estenent  arreu  i  que  si  no
combatem també des dels ajuntaments, acabarà arribant també al nostre amb més virulència del que ho
ha fet fins ara. Deixo l'Ajuntament content d'haver treballat per Tortosa des de la institució. Una ciutat que
em va acollir fa uns anys i que ha vist créixer els meus fills. I res més. Agrair la confiança i el suport també
de la meua Assemblea, com també de tota la gent que pensa que és necessari un projecte anticapitalista,
feminista, antiracista, ecologista i independentista al nostre Ajuntament.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyor Arnau. Per tant, entenc que ara sí que es procedeix a la votació, o que es procedeix
a la renúncia del senyor Arnau i  que,  per  tant, ha de marxar  del plenari  com havíem acordat amb el
secretari. Si hi ha algun grup que vulgui dir alguna cosa al respecte, dona la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Entenc  que  cap grup intervindrà.  Llavors  si  han d'intervindre,  entenc  que per  ordre  som el  que ens
pertoca, som els últims.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Per tant, la senyora Lleixà, en representació d'Esquerra Republicana, té la paraula.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Bé, jo sí que volia dirigir unes paraules i hem pogut coincidir este any, perquè és evident que abans no
havíem coincidit. Aquí sí que he d’agrair-te personalment, doncs, tot este suport que mos has donat des del
primer dia i desitjar-te el millor. I bé, agrair també a tota esta entesa en el seu dia i just ara ja fa un any van
fer possible este canvi de govern a la nostra ciutat. I agrair-te i desitjar-te el millor. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula Senyor Grau.”

Intervenció del Sr. Grau

“Bé,  jo  només senyor Arnau,  dir-li que agrair-li  la tasca com a regidor i  que més enllà de la distància
ideològica, només puc  donar-li les gràcies per la seva contribució en la política a la ciutat. Gràcies per
aportar el teu gra de sorra com ho fem cadascun dels que estem aquí, en cada ple i en cada comissió.
Gràcies també, molt important en la política actual, pel to i per les formes, per la teua predisposició des de
l'acord i també des de la discrepància. I òbviament, en aquest primer any de mandat hem estat capaços
conjuntament d'impulsar canvis importants a la ciutat. Per tant, ens uneix, i entenc que amb la resta de
regidors de la corporació, siguen de la formació que siguen, ens uneix una cosa que també li hem d'agrair,
que és la priorització pel bé comú del nostre municipi, Tortosa.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau, té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies, senyor Arnau, Sergi, per part meva et desitjo a nivell personal i en nom de tot el grup de Junts per
Tortosa, tota la sort i encerts a partir d'ara. Des del nostre grup ens pertoca agrair la dedicació i el servei
públic fet  sempre,  més enllà, evidentment,  de la discrepància i l'absoluta llunyania ideològica que ens
caracteritza a uns i als altres. No entraré com heu fet vosaltres, amb retrets cap a la nostra gestió, perquè
ara qui governa són uns altres. No som natros, encara que ja sé que és més important parlar de natros que
del govern actual.  Però ni tampoc  amb el balanç de la gestió que n'ha fet, ja sap què en penso del seu
paper al ple de l'Ajuntament l'últim any. Avui ens ha fet balanç d'una mica del que ha aconseguit i jo crec
que més enllà de canviar les persones, res de res. L'únic objectiu era canviar el govern. Era evident que
l'únic objectiu era canviar les persones, però les polítiques que s'han pogut portar a terme per part de la
CUP al llarg d'aquest any, doncs poques, o en definitiva, cap, com vostè era la clau. Però jo crec que, en tot
cas, avui el que ens pertoca és poder donar-li les gràcies, en tot cas, i valorar també el que faran els seus
votants i no nosaltres, que no  ens  pertoca. Però evidentment, i de nou, acabo en nom del nostre grup,
desitjant-li tota la sort a nivell personal.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyora Roigé.  Ara sí,  després  de totes  les  intervencions,  també com a alcalde de Tortosa,
m'agradaria donar-li les gràcies per tota la faena que ha realitzat durant estòs anys a la nostra ciutat, des
de la institució que aquí està avui representada, com és l'Ajuntament. Evidentment, hi ha moments en què
compartim moltes de les seues idees i dels seus valors,  sobretot quan parlem de justícia social, quan
parlem dels reptes a nivell del canvi climàtic que també tenim la nostra ciutat, entre molts altres aspectes. 
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Altres vegades discrepem, per això estem evidentment, en formacions polítiques diferents, però igualment,
evidentment, com a alcalde, jo li vull agrair tota esta tasca que ha vingut fent vostè durant tot este temps.
També  afegir-me al que li  deia el  senyor Grau,  les formes i el to sempre ha estat molt amable. Un to
constructiu fet des de l'oposició, crec que això la ciutadania ho  agraeix, més enllà, ja he dit que hi ha
vegades que es coincideix i hi ha vegades que no. I en tot cas, desitjar-li també sort en esta nova etapa.

Estic convençut, com vostè ja ha insinuat, que el fet que continuarà fent política, no des de l'Ajuntament,
però sí des del carrer o des d'altres espais, perquè vostè sempre ha sigut una persona implicada en el bé
comú. En este cas també a la nostra ciutat.  Per tant,  agrair-li tota la seua feina i  esperem  poder-nos
retrobar en moltes lluites en altres àmbits de la nostra ciutat. Gràcies!”

*-*-*

Sotmès l'assumpte a votació ordinària, el Ple de l'Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

*-*-*

EL SR. SERGI ARNAU, ABANDONA LA SESSIÓ.

*-*-*

II. PART NO RESOLUTIVA

06  – DACIÓ DE COMPTE DELS EXTRACTES DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL i
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA:

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 19/2024, de 15/04/2024 – ordinària.
- 20/2024, de 22/04/2024 – ordinària.
- 21/2024, de 18/04/2024 – extraordinària i urgent.
- 22/2024, de 29/04/2024 – ordinària.
- 23/2024, de 30/04/2024 – extraordinària i urgent.
- 24/2024, de 06/05/2024 – ordinària.
- 25/2024, de 13/05/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 968/2024 a la 1356/2024.

*-*-*

El consistori en queda assabentat.

07 – INFORMES DE L’ALCALDIA. 

No n’hi ha.

08 – CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*
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Intervenció del Sr. Alcalde

“I passaríem al control dels òrgans de la corporació a precs i preguntes. Per tant, demano a les persones
que vulguen fer precs i preguntes que ho indiquin. D'aquesta bancada són només el senyor Bonfill  i el
senyor Tomàs, i la senyora Roigé.

Molt bé té la paraula el senyor Ologaray.”

*-*-*

1. INTERVENCIÓ DEL SR. ÒSCAR OLOGARAY ARASA

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde. Regidores, regidors. Li tornem a demanar, ja serà el 8è ple que ho fem, que
responguin les nostres peticions i sol·licituds d'informació. Saben vostès que tenen un termini màxim de
deu dies, i a hores d'ara ja són la primera administració amb més queixes per no facilitar esta informació.
Un fet que la Comissió per la Garantia d'Accés a la Informació Pública qualifica de molt greu, i més quan és
un  càrrec  electe  qui  fa  la  petició.  Tenen  encara  peticions  a  la  GAIP perquè  no  en  facilitar  tota  la
documentació demanada. Ens va dir  vostè el passat ple que es posaria en contacte amb nosaltres per
determinar aquelles instàncies no respostes. Entenem que ja les haurien de saber les que han respost i les
que no, però en tot cas en tot el mes no s'han posat en contacte amb nosaltres. És habitual que s'esperin
el dia abans o fins i tot el mateix dia del ple, per  fer-nos arribar la documentació que fa dies que hem
demanat. I  quan ens l'envien rebem enllaços caducats o s'equivoquen i ajunten documentació que no
pertoca. Per exemple,  demanem un informe d'intervenció i rebem els expedients de les llars d'infants.
Demanem un seguit d'instàncies corresponents al mes de març i rebem unes factures amb ‘reparo’. Això
ha passat esta setmana, entre d'altres incidències que hi ha hagut. Ho poden comprovar vostès mateixos
als registres de sortida que ens han facilitat. Això també diu molt del seu desgovern, perquè si no són
capaços d'enviar bé els registres de sortida a la documentació, doncs com han de gestionar una ciutat?
Perquè ens ha dit per  activa i per passiva, i jo m'ho he volgut creure que no hi ha cap voluntat d'amagar la
informació. Però vist tot això, no sé què em preocupa més, si la falta de transparència o la incapacitat a
l'hora de facilitar la informació. I espero que no ens digui que la culpa és, com en algun cas sí que ens ha
dit la senyora Lleixà, que demanem massa informació. Este mes de maig hem fet una vintena de peticions i
la meitat  són perquè es rectifiqui  informació que no s'ha facilitat  correctament.  Per tant,  els  preguem
novament que compleixin els terminis i que ens envien la informació que els demanem. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Sí, gràcies, senyor Ologaray. La veritat és que sorprèn que vostès estiguin encara en esta
qüestió, perquè al final tot el que vostès estan reclamant a la GAIP, això que estem al pòdium de la falta de
transparència, bàsicament és per queixes només del seu grup. De fet, són només queixes del seu grup,
queixes  que  quan  arriben  a  la  GAIP,  automàticament  resolem,  els  ho  contestem  i  es  resol  tot
favorablement. Sap què passa? Que vostès en el mandat anterior van tindre la incoació d'un expedient
molt greu per part de la GAIP, que això este govern no ha tingut encara. No sé si necessiten panses o no i
fer memòria, però el tinc aquí, i resulta això que van tindre una infracció molt greu perquè durant 8 mesos,
de manera sistemàtica, no van voler respondre a allò que se'ls demanava per part de la premsa i d'algun
altre grup polític, que en este cas estaven parlant d'una subvenció de 39.000 euros al seu grup municipal ,
en aquell moment no recordo el nom, si era PDeCAT, Convergència o Junts, però en tot cas eren vostès,
unes subvencions que estaven vinculades a una empresa de familiars de la senyora Roigé.

Tinc aquí este expedient, i només  dir-li que natros tot  el que mos demanen ho contestarem i que quan,
com estem fent i, per tant, que de lliçons poques, perquè de moment els únics que han tingut una infracció
molt greu, una incoació d'expedient per part de la GAIP han sigut vostès en el mandat anterior. Tot i així,
recepció la seua proposta, i intentarem millorar tota la informació que vostè necessita. Sí, la senyora Roigé,
entenc que em demana la paraula per al·lusions, té la paraula.”
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Sra. Roigé: “Sí, per al·lusions, perquè com vostè no té arguments ni, com hem dit, no té model de ciutat ni
té projecte, l'únic que es dedica és a tirar porqueria d'un expedient que tenia un informe favorable de la
intervenció  municipal,  que no  hi  ha  absolutament  cap  problema en  aquest  expedient,  que  no era  jo
alcaldessa, tampoc quan es va portar a terme això i que, en tot cas, el que li estem dient és que hi va
haver…,  en  este  cas,  no  vam  rebre  la  petició  per  part  de  la  GAIP,  i  el  que  es  va  fer  va  ser  que
immediatament quan vam rebre la segona petició per part de la GAIP es va contestar. Un expedient hem
tingut a la GAIP, vostès porten moltíssims d'expedients a la GAIP. Per tant, sap que em deia quan estava
assegut allà «pare de mirar el retrovisor, senyora Roigé», quan alguna vegada li parlava d'aquell tripartit que
avui estan tornant a recuperar les formes, ara li recordo jo. Aquell expedient era correcte. Aquell expedient
estava perfecte perquè sinó no estaríem on estem el dia d'avui. Jo no era alcaldessa llavors, però no, em
sembla... no hi havia cap problema tampoc en aquest expedient. És igual, si ho hagués estat, constava en
un informe favorable de l'interventor i l'únic que sap vostè fer és tirar porqueria amb això i amb altres coses
que suposo que tornaran a arribar en algun moment perquè és l'únic que sap fer abans d'unes eleccions  o
quan no té arguments.”

Sr. Alcalde: “Senyora Roigé, se li ha acabat el temps.“

Sra. Roigé: “El que li demanem és que governi i que pari de tirar porqueria, que és l'únic que sap fer, com
hem vist.”

Sr. Alcalde:  “De porqueria no en tiro cap. El que passa és que a vostè no li agrada que jo recordi el que
vostè feia. I vostè quan era alcaldessa, tinc aquí l'expedient, no va contestar de manera reiterada durant
vuit  mesos  la  informació  sobre  les  subvencions  del  seu grup  municipal  i  la  GAIP el que diu  aquí «la
presidenta  de la  GAIP  notifica  a  l'alcaldessa  de  Tortosa  un  escrit  en què  es  relacionen tots  aquests
antecedents i es fa la proposta d'acord d'incoació de procediment sancionador per una infracció molt greu
de  dret  d'accés  a  la  informació  pública.»  Si  vostès  ara,  cada  vegada  que  hi  ha  alguna  qüestió  que
necessiten més informació, en lloc de tornar-la a demanar, ho porten a la GAIP, i la GAIP el que fa, quan
nosaltres els ho donem, resolt el tema i ja està, que és el que està passant en este govern, i els ho sap
mal, doncs és el que hi ha. A mi, de moment, en este govern no s'ha incoat cap expedient de molt greu. I a
vostè  sí.  I  va  ser  perquè  vostès,  de  manera  reiterada  durant  vuit  mesos,  no  van  voler  donar  esta
informació. Això és així i, per tant, de moment, qui té un expedient molt greu per no facilitar la informació
van  ser  vostès.  De  fet,  aquí  va  sortir  a  diferents  mitjans  de  comunicació,  publicada  perquè  era  un
periodista que estava fent un repàs per totes les capitals de comarca i aquí no se li donava la informació.
Lliçons, les mínimes i, per tant, ja se'ls anirà contestant com s'està fent tota la informació. Evidentment,
vostès fan un volum de propostes perquè no poguéssim contestar en temps, però igualment jo els dic que
els ho contestarem. Però vostès de lliçons no en poden donar cap ni una, perquè l'únic expedient greu va
ser quan vostès governaven. Té la paraula, senyora Roigé.”

Sra. Roigé: “Gràcies, perquè em segueix al·ludint. En tot cas, el que es deia en este expedient és que seria
greu si no es contestava i que, per tant, el que vam fer quan vam saber que no s'havia contestat era
contestar de forma immediata. Vostè ja sap d'on venia també la informació del mitjà de comunicació, però
en tot cas, el que avui li està dient el senyor Ologaray i el que li estem dient a este govern, més enllà de
mirar el que va passar l'any 2016 o 2017, quan jo no era alcaldessa, això ens arriba sent jo alcaldessa,
però l'expedient aquell ve  d'anteriors mandats, i passats per este plenari,  on vostè no va obrir la boca
perquè li semblava que estava correcte, estava assegut aquí quan es va portar este punt aquí i el vam
votar tots plegats, i no va dir absolutament res llavors,  fins que, clar, van demanar a un mitjà que fes la
feina bruta per uns altres. Però, en tot cas, sap què li passa? Que té un ROM aprovat per tots. I este ROM
aprovat per este plenari diu que té 10 dies per contestar i el que li demana el senyor Ologaray i li demanem
tots plegats que el compleixi i d'estos deu dies fins al mes que ens demana la GAIP per contestar és quan
ho enviem al GAIP, però vostè té deu dies i no els compleix mai, pràcticament. Acabem de rebre informació
fa no res, avui mateix. Això és correcte d'un govern que se'n diu transparent? Doncs en tot cas, és el que li
estem dient és això. Si vol anar buscant notícies, en buscarem, que en tenim moltes per a buscar de
notícies, i en tindrem més.”
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Sr. Alcalde: “Se li està acabant el termini, senyora Roigé. Li torno a repetir…”

Sra. Roigé: “No he acabat encara.”

Sr. Alcalde: “És que ja està fora de termini…”

Sra. Roigé: “Així, em retira la paraula?”

Sr. Alcalde:  “Sí,  és que ja està fora de temps, perquè ha passat més d'un minut. I li torno a repetir, de
lliçons les mínimes, els únics als quals se'ls va iniciar o incoar un expedient molt greu van ser vostès. El
nostre govern no s'ha trobat cap expedient greu, al contrari, quan se mos demana informació la contestem
a vostès i a la GAIP, i automàticament resol l'expedient favorablement. Per tant, ja els dic que intentarem
amb més diligència respondre'ls, però de lliçons no n’acceptarem perquè no n'hi ha hagut cap d'expedient,
en este cas greu, com sí en la seua època. Senyor Ologaray, té alguna altra pregunta o està relacionada
sobre este tema? Sobre este tema?

Sr. Ologaray:  “Gràcies, alcalde. Abans de començar amb la resposta, li  demanaria una qüestió d'ordre.
L'article 30, punt 5 del ROM determina que els regidors tenen dos minuts quan hi ha una al·lusió i, per tant,
demanaria que es donés als regidors de Junts per Tortosa els dos minuts que marca el ROM, i en tot cas
també l'alcalde per replicar hauria de comptar el temps. Pel que fa a això, vostè parla de subvencions, els
grups polítics no reben cap subvenció. És una aportació, per tant, també matisar-ho. I jo soc regidor des del
17 de juny i vostè és alcalde des del 17 de juny, i des del 17 de juny s'han incomplert sistemàticament
totes les peticions d'informació que hem demanat i, per tant, això és el que li demanem que es compleixin
els terminis i que quan se li demani una cosa no ens en doni una altra, perquè si no és llavors quan hem
de tornar-li a demanar la mateixa cosa. Nosaltres no demanem més informació d'una mateixa instància. El
que li demanem és que la informació que  demanem que ens la faciliti. I expedients greus, vostè en té,
perquè tots els expedients que la GAIP inicia i resol, i n'ha resolt la GAIP, i si vol, en penjarem còpia perquè
tothom ho pugui  consultar,  ho determina que són molt  greus perquè aquesta informació,  ocultar esta
informació…”

Sr. Alcalde: “Se li està acabant el temps, senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Acabo, he fet una qüestió d’ordre, per tant...”

Sr. Alcalde: “Sí, però se li està acabant el temps, per tant, li dono deu segons.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. En tot cas, ja veig que no deixa parlar a l'oposició. Els expedients i les resolucions
són molt greus i l'únic que els demanem és esta informació. A les comissions, els regidors ens diuen que
ho entrem tot per escrit, que entrem instàncies. Potser per això demanem tantes instàncies que en tot cas
en este mes són 10, som 10 regidors, és una instància per regidor. Crec que tampoc no és res excessiu.
Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Ologaray. Li repeteixo, d'incoació d'expedient greu per part de la GAIP
no n'hi ha absolutament cap ni una a l'actual govern. L'únic que hi va haver va ser en el moment en el qual
el seu partit governava i que vostè era càrrec de confiança, crec a la Diputació. Per tant, vostè ho sap
perfectament i jo només li dic que… només li dic que… Sí, cridaria a l'ordre, senyora Roigé, una miqueta de
respecte.  Ja sé que els costa. I  el  que li  dic  és que de lliçons cap ni  una.  I  vostès  sí  que amagaven
informació perquè durant 8 mesos no van respondre a la GAIP les peticions relacionades sobre este tema
que ja he explicat abans quin era. Té alguna altra pregunta, senyor Ologaray?”

Sr. Ologaray: “Sí, tinc més preguntes.” 
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Sra. Roigé: “I… un prec.”

Sr. Alcalde: “Sí, senyora Roigé, té la paraula.”

Sra. Roigé: “Per al·lusions, ja que m'ha al·ludit, un prec, igual que…”.

Sr. Alcalde: “No l'he al·ludida ara. No l’he al·ludida a la segona paraula, a la segona vegada que he parlat,
però si vol tornar a parlar li dono la paraula. No tinc cap problema.”

Sra. Roigé: “Repassarem l'acta i veurà que m’ha dit Sra. Roigé…”

Sr. Alcalde: “Repassi, repassi…”

Sra. Roigé: “…em deixa parlar? Em dona la paraula?”

Sr. Alcalde: “Sí, i tant!”

Sra. Roigé:  “Gràcies. Jo l'únic que li dic és que després de dir-mos que el senyor Ologaray era càrrec de
confiança, era assessor de la Diputació. Vostè era càrrec de confiança de l'anterior govern tripartit. Suposo
que per això ha volgut dir, perquè sabia que era una cosa que li diem nosaltres. Però en tot cas, el que li
prego és que esta no sé…, que ens acaba de renyar aquí al grup de l'oposició per dir que el que acaba de
dir vostè, que crec que no correspon com un alcalde, pot ser que també renyi els regidors seus que abans
també, mentre jo he fet la meua intervenció, també han fet una…, han parlat entre ells, de forma que
també han interromput la meua intervenció. Per tant, aquesta vara de mesurar que sigui la mateixa per a
tots.  Però, d'altra banda, i  tenint en compte el  que acaba de dir,  també respecte a la GAIP, li  voldria
recordar el que la senyora Abelló ens entrava també a l'anterior mandat.  Ens va sentir mai queixar-mos
aquí al ple? Mai. Jo mai em vaig queixar que la senyora Abelló ens entrés moltes instàncies a cada mes,
quan rebia el registre, perquè és el que pertoca a l'oposició; i l'oposició el que ha de fer és demanar allò
que cregui pertinent. A vostès els molesta, però en tot cas tenen deu dies per contestar-ho. Deu dies hàbils
per contestar-ho, i, per tant, el que han de fer és fer-ho, i això ens ocasionava molta feina? Sí, clar que ens
ocasionava  feina,  evidentment,  preguntin-ho  a  les  persones  que  estaven  a  Alcaldia  buscant  aquesta
documentació, però ho fèiem, ho fèiem i, per tant, entregaven aquesta documentació quan pertocava. I a
partir d'aquí, el que han de fer vostès és fer el mateix, fer aquesta documentació, fer aquesta feina, que és
el que els pertoca.”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyora  Roigé.  M'ha  demanat  la  paraula  la  senyora  Abelló  perquè  també  l'ha
anomenada. Per tant, té la paraula la senyora Abelló.”

Sra.  Abelló:  “Per  al·lusions  perquè  m’ha  anomenat,  perquè  demanava  moltes  instàncies,  sí  que  en
demanava. I també li vull recordar que la meitat no les contestaven, sobretot la de... Un munt d'instàncies,
que encara les tinc apuntades, que no m'han contestat.”

Sr.  Alcalde:  “Bé,  en  tot  cas,  la  senyora  Abelló,  dic  jo,  que  ha  explicat  que  moltes  vegades  no  se  li
contestaven les respostes en el mandat anterior. En tot cas, jo crec que estaria bé que ho deixéssim tots
aquí i que si vol després, senyora Roigé, tornem a parlar, ara no l'he al·ludida directament. I insisteixo que
es respondrà tot allò que sigui necessari i que així es fa, quan vostès ho porten a la GAIP i la GAIP ho resol
de manera positiva perquè automàticament ho contestem a la GAIP i al seu grup. I simplement he recordat
que això en el mandat anterior hi va haver un expedient que sí que va arribar a ser molt greu, que no és el
cas de l'actual govern. Té la paraula per a la següent pregunta senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Bé, he tingut dos torns d’intervenció, per tant, acabaríem en el primer torn. Primer, un petit
recordatori.  El  2018  i  2019, quan  passava  això  que  vostè  explicava,  jo  estava  estudiant  el  grau  de
matemàtiques a Barcelona. Per tant, en tot cas, simplement que si vol fer memòria, faci-ho bé. I en tot cas,
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el que vostè està avui dient aquí no és excusa, perquè el que li estem demanant és que ens faciliti una
documentació que ens ha de facilitar. I vostè mira el passat, però al final no ens facilita la documentació. I
és el 8è ple que li estem dient això i en vuit mesos encara no ho han arranjat. I això també diu molt de la
seva manera de governar, perquè si no són capaços de facilitar esta documentació, doncs, home, despr és
hi  haurà,  segurament,  moltes  altres  coses que si  funcionen tan bé com això, la  veritat  és  que tenim
seriosos dubtes de com funciona este Ajuntament. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Senyor Ologaray, jo no sé si estudiava o no estudiava en aquell moment. La veritat és que no
estic pendent de la seua vida i del que feia vostè. Simplement, li he dit que feia referència al fet que el seu
partit  governava  en  esta  ciutat  quan  va  tindre  una  incoació  d'expedient  molt  greu  per  manca  de
transparència, no donant la informació durant vuit mesos i finalment la van acabar donant després de 8
mesos i quan la situació ja era molt greu. Tinc la resolució aquí, com li he dit, i li torno a dir, l'actual govern
no ha tingut mai cap falta greu, al contrari. Qualsevol petició que mos arriba per part de la GAIP, que totes
són del seu grup, automàticament es responen a vostès i a la GAIP. Té ara la paraula. Entenc per alguna
altra pregunta.”

Sr. Ologaray: “Sí, per formular una nova pregunta. En tot cas, dir-li que tots els expedients que es tramiten
són qualificats de molt  greu,  perquè qui demana la  informació és un càrrec electe. El  19 d'abril  vam
celebrar un ple extraordinari a instàncies de Junts per Tortosa, on vam debatre sobre l'estat dels comptes
de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, constatant que durant els 16 anys que va governar Junts per
Tortosa s'ha tancat sempre en positiu amb 3,3 milions d'euros de benefici. Durant les quatre hores que va
durar el ple, vostè no va anunciar ni una proposta per revertir les pèrdues d’1,6 milions d'euros que s'han
generat en el seu primer any de gestió. Quan es va acabar el ple ja no teníem opció a rèplica. Vostè va
avançar que treballarien tres eixos. El primer, aconseguir un millor finançament, amb solucions acordades
amb la Generalitat. Encara no en sabem res. El segon era aconseguir nous serveis. Tampoc en sabem res. I
el tercer era optimitzar els recursos i va dir que tenia un informe per internalitzar el servei de la bugaderia
que li permetria estalviar 500.000 euros. De l'informe ja tindrem temps de parlar-ne. Però ara estem al
mes de juny. Ja ha passat quasi mig any i no sabem res de nou, per això els tornem a preguntar,  el dia
d'avui, quines són les pèrdues de l'Hospital de Jesús aquest 2024.”

Sr. Alcalde: “Bé, li contestarà la regidora de Salut en esta qüestió. Té la paraula la senyora Rupérez.”

Sra. Rupérez:  “Sí, moltes gràcies, senyor alcalde. A veure, en aquell Ple com vostè diu, senyor Ologaray,
vam estar parlant que volíem millorar el finançament, incrementar l'activitat i , per altra banda, optimitzar
recursos, optimitzar recursos. Ja sabeu, ja vam fer l'anunci al seu dia, de la internalització de la bugaderia.
Val el tema d'incrementar activitat i millorar el finançament, ho estem treballant. Només cal dir que, per
exemple, els números sí que els tinc, a 30 d'abril, i, evidentment, el 31 de maig encara no els tinc tancats,
però el 30 d'abril sí que els tinc, i les pèrdues que portem acumulades a 30 d'abril són de 563.000 euros.
332.000 euros menys que l'any passat a la mateixa època, que vam acabar el 30 d'abril de 2023 amb
896.000 euros de pèrdues i enguany  563.000 euros. Per tant,  alguna cosa estarem fent bé quan hem
abaixat un 37 % les pèrdues.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyora Rupérez. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Sí, en tot cas, el nostre govern, com recordarà, tenia previst una aportació extraordinària del
Departament de Salut, que era el  que s'estava negociant, i que és el que vostès quan van assumir el
govern el 16 de juny, en sis mesos i mig no van assolir. I dic que la tenien pendent perquè era el que vam
fer els darrers anys. El 2020 la vam aconseguir, el 2021 la vam aconseguir, el 2022 la vam aconseguir, i
vostès el 2023 no l'han aconseguit. Per tant, en tot cas, tornant a l'any en curs, com pretenen revertir
aquestes pèrdues?”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. Té la paraula la senyora Rupérez.”
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Sra. Rupérez: “Tornem a estar amb el mateix. Estem revertint les pèrdues. Nosaltres aquesta baixada de
332.000 euros que portem fins al 30 d'abril no l'hem feta amb una aportació exterior  que ens ha vingut de
fora.  L'hem feta amb els recursos nostres propis i optimitzant el que tenim. Per tant, estem treballant i
estem treballant com es pot veure en un bon camí. Per tant, el que és el que l'any passat es va acabar
tancant amb 1.600.000 euros de pèrdues, aquest any estarà reduït en força import, a poquet a poquet, a
mesura que poguéssim anar donant més informació, la donarem i veuran com cada any, com cada mes,
s'aniran reduint aquestes pèrdues,  com estem fent.  Ja li  comento que en quatre mesos d'aquest  any
portem 332.000 euros menys de pèrdues que la mateixa època que l'any passat. Per tant, entenc que veu
que s'està treballant, s'està treballant  amb l’increment i l’optimització dels recursos, bàsicament, sense
necessitats de finançament per part exterior. De moment, encara.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Rupérez. Té la paraula del senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray:  “Gràcies, per  formular-li una nova pregunta. Si vostè diu que en quatre mesos tenen unes
pèrdues de 563.000 euros. Si fem una regla de tres als dotze mesos arribarem a 1,6 milions d'euros. Per
tant, jo ara m'atreviria a preguntar-li quina és la previsió de pèrdues que vostès tenen a final d'any. Perquè
simplement una regla de tres ja veu que dona les mateixes pèrdues que vostès van tancar l'any passat. A
diferència de Junts per Tortosa, que vam tancar 16 anys en positiu i, per tant, a partir d'aquí també li prego
que em respongui: què s'està fent per reduir el període mitjà de pagament?, que és una de les preguntes
que hem fet, i sabent que el marge era de quasi 90 dies, què han fet per reduir-lo?”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. Té la paraula la Sra. Rupérez.”

Sra. Rupérez: “En aquest cas, la regla de tres no serveix perquè evidentment no s'anirà incrementant les
pèrdues ni disminuint les pèrdues,  almenys al mateix ritme que s'estan fent fins ara. Vull dir, no és el
mateix  la  diferència  que  hi  havia  en  un  mes,  en  dos  mesos,  en  tres  mesos,  cada  vegada  és  més
progressiva. Per tant, aquí no podem aplicar regles de tres, ni li puc dir una previsió de resultats del que
tindrem al final del 2024, perquè no la sabem. Tenim una estimació, que és per la que anem a lluitar i la
que anem a buscar. Però, evidentment, no és segura, perquè, com estem dient, són tot previsions, tot està
viu i tot es va actualitzant. Però, com a mínim, estem anant a un millor ritme que l'any passat en aquesta
època. Per tant, perquè si l'any passat en aquesta època ja hi havia 869.000 euros. Si fem una regla de
tres, hauríem de veure amb quant s'hagués acabat l'any passat també, i va acabar sent 1.600.000, que
era molt menys perquè nosaltres els últims sis mesos ja vam començar a treballar.  El que passa és que
són activitats, que no em podrà rebatre, que no són ràpides, són costoses i amb el temps és quan  es
veuen més visibles. Per tant, la línia és d’abaixar pèrdues. Estem abaixant les pèrdues i relacionant-ho amb
el que em comentava del període mitjà de pagament, estem amb el mateix, més o menys, que el 31 de
març, que li vam dir que era un vuitanta-nou. Estem més o menys amb el mateix. Què farem? Estem a punt
de convocar,  ben aviat, a les  hores vinents convocarem, quan poguéssim arribar a un acord de la  data,
convocarem el Consell d'Administració, on s'aprovarà un factoring, com ja vaig comentar a l'últim plenari,
de 3 milions i mig per poder fer front a aquests pagaments que hi ha pendents i poder, evidentment, reduir
el període mitjà de pagament, el que correspongui.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Rupérez. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. En tot cas, veurem a final d'any com tanca l'Hospital de la Santa Creu de Jesús. En
tot cas, recordo 16 anys de Junts per Tortosa de tancaments en positiu, el primer any del govern tripartit, el
tancament en negatiu. I vostè diu que té una estimació a final d'any. Jo li prego que ens la digui perquè el
passat any van vendre una estimació que no era, que no era tampoc una dada oficial. I  vostès la van
vendre com si fos una dada oficial, fins i tot les entrevistes del mateix alcalde. Per tant, li prego que, igual
com vam fer l'any passat, també faci pública aquesta estimació.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. No sé si la senyora Rupérez vol contestar, però en tot cas recordar-li
que té dos tancaments en negatiu d'este últim any, la meitat de l'any va ser governat per vostès que se'n
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recorden o tenen la memòria selectiva, i els altres sis mesos d'este nou govern i que nosaltres, a diferència
de vostès, vam ser transparents i vam explicar a la ciutadania la realitat de les finances, en este cas de
l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, i que estem treballant per a  revertir-ho, com ja s'està demostrant
estòs primers mesos de l'any amb totes les mesures que ja vam debatre en el seu moment. Entenc que no
té cap altre pregunta. Sí que té una altra pregunta? Té la paraula”

Sr.  Ologaray:  “Gràcies,  alcalde!  En tot  cas,  ja  li avanço que li  demanarem per escrit  la  petició perquè
entenem que, si és una dada que té l'administració, és pública i, per tant, vostès l'haurien de comunicar. Si
la digués aquí al ple, ja no caldria una altra instància per demanar-li la dada. En tot cas, el ple extraordinari
de l'Hospital de la Santa Creu, convocat pel nostre grup, quan jo ja no podia intervindre, vostè va explicar
que internalitzarien la totalitat de la gestió del servei de bugaderia de l'hospital, i que això els permetria
estalviar després de fer les inversions inicials, 500.000 euros l'any. Això ens va dir que tenia uns informes,
en plural. Vam demanar estòs informes als quals vostè es referia i vam rebre un únic document de tres
pàgines que no anava ni  signat  ni datat.  I  això ja diu molt  de l'informe,  perquè segurament ningú vol
assumir-ne la responsabilitat. El 2023, l'Hospital de la Santa Creu va pagar 407.000 euros per al servei de
bugaderia i ara vostè pretén estalviar-ne 500.000 en un any. Es van pagar 407.000 en un any. Doncs no
ho sé. Ens prenen per  tontos.  És que de veritat, perquè en esta mesura que han anunciat és que no
s'estalviaran diners, aquí no s'està tenint en compte ni manteniment, ni reparacions, ni amortitzacions de
les màquines. I si mirem el  nombre de treballadors,  vostès, actualment, estan rentant internament 300
quilos de roba, i necessiten quatre treballadors per fer-ho. Ara ens diuen que per a rentar 1.200 quilos de
roba addicionals en tenen prou amb tres treballadors i tan amples, no ho justifiquen, l'informe no diu per
què, no se'n fa cap mena de menció. Si realment volen prescindir del servei de bugaderia externa que està
prestant un centre especial de treball, els demanem formalment i també els entrarem per escrit, veient
que  és  el  que cal fer,  un informe ben fet,  signat,  que inclogui tot  això,  que hi  estiguin els costos, les
amortitzacions, el manteniment, les reparacions. Perquè dels preus que vostès plantegen no sabem si són
amb IVA, si són sense IVA. Deduïm que hi ha una part que podria ser sense IVA . Al final, si tot ho pensen
internalitzar amb este criteri, anem arreglats, perquè jo els puc assegurar que este informe cap tècnic de
l'Ajuntament el signaria, perquè es contempla la inversió com una despesa puntual, no s'amortitza, no hi
ha cap justificació amb relació al  personal,  no sabem  fins  d'aquí  a quants  anys s'han de renovar  les
màquines,  no sabem si  la  càrrega de persones  que diu són les necessàries.  És que no en tenim un
informe, tenim quatre números d'Excel, que és el que ens han donat. I al final la nostra  opinió és que si
ningú…”

Sr. Alcalde: “Senyor Ologaray, se li està acabant el temps. Hauria d’anar acabant.”

Sr. Ologaray: “En tot cas, li exposo la pregunta. Li pregunto la seva valoració respecte al document enviat i
li demano de nou un informe més extens, ben fet i que contempli tot això que hem comentat.”

Sr. Alcalde: “Mire, li demano que parli amb respecte, perquè vostè sap perfectament, vostè que va entrar
una instància dient i preguntant qui havia signat este informe. I la resposta la sap, que li vam donar qui
l'havia signat i no ho diré públicament, però és una persona tècnica de l'Ajuntament o, en este cas, de la
Societat de GESAT. Per tant, quan vostè està dient aquí que este informe no està signat per cap tècnica i
que estem intentant amagar, o que està mal fet, està faltant al respecte, perquè vostè sap perfectament
qui l'ha signat, que no és un polític, sinó que és una persona tècnica. Per tant, li demanaria respecte sobre
este tema. Per  tant,  esta és la primera.  I la segona,  al  Consell  d'Administració de  GESAT,  totes estès
preguntes  més  tècniques  es  poden preguntar,  allà  es  respondran,  i  veurà  com  la  proposta  de  la
internalització de la bugaderia serà positiva en termes generals per al que és l'Hospital de la Santa Creu,
reduint el cost que en estòs moments tenim amb una empresa externa, com vostè sap, perfectament. Jo
vaig parlar de dues xifres, la de 500.000 euros era el segon any. Vostè ja amaga la informació. Suposo que
no té, en este cas, tampoc memòria. Ho fa expressament, i els altres anys era una altra xifra. Però, en tot
cas,  totes  estès  qüestions tècniques,  se li  poden contestar  al  Consell  d'Administració de  GESAT i  allà
veuran com està elaborat este informe, qui l'ha elaborat, que vostès ho saben i no ho diré públicament, i ,
per tant, de quina manera ens podem estalviar recursos econòmics que en estòs moments s'estan donant
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a una empresa externa a l'Hospital de la Santa Creu. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, senyor Jordan. Respecte total cap als tècnics. El que ja sabem és qui l'ha elaborat,
no qui l'ha signat. Perquè l'informe que vostès ens van facilitar no ve signat ni datat i, per tant, de falta de
respecte cap. On estan les amortitzacions, les reparacions, les màquines, la justificació del personal, tot
això, tot això no està. I li torno a llegir el que li he dit, per si no ho ha entès bé, «que això permetria estalviar
després de fer les inversions inicials, 500.000 euros l'any.» I en tot cas, li torno a fer la pregunta, si el 2023
vam gastar 407.000 euros, com vol estalviar vostè 500.000 euros? És que algú ens pagarà 93.000 euros
per fer aquesta tasca? No és això, veritat? Per tant, com si ens vam gastar el 2023: 407.000 euros, vostè
diu que es pot estalviar 500.000 euros? Podrà deixar de gastar, podrà algun altre fórmula, però estalviar
segur  que  no,  perquè  este  servei  el  2023  ens  va  costar  407.000 euros. Com  vol  estalviar-ne  vostè
500.000? Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Vostè, que és tan matemàtic, senyor Ologaray, hauria de saber que este contracte, que hi
havia amb una empresa, va caducar el 2022. Es va fer una pròrroga, es va fer una nova licitació a principis
del 2023, va quedar deserta. Després se'n va fer un altre al maig, que va quedar deserta i, per tant, els
preus que es proposaven o que en aquell moment hi havia eren molt elevats, i per això no s'hi presentava
cap empresa. En tot cas, li torno a insistir, estigui signat o no, vostè sap perfectament qui va fer este
informe i, per tant, a partir d'aquí demanaria respecte, i qualsevol pregunta que tinguin sobre esta qüestió
és tan senzill que vostès ho poden demanar al Consell d'Administració de GESAT i allí se'ls ho contestarà. I
en tot cas,  només que  estalviéssim  un euro ja servirà per millorar la situació actual de l'Hospital de la
Santa Creu, que és la que és. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. El 2023 ja s'està pagant un preu més elevat, i si busca altres licitacions de la zona,
com poden ser d'altres hospitals del territori o fins i tot d'hospitals de Tarragona, veurà quin és el preu que
es presta. En tot cas, vostè parla de rescindir o de no oferir la possibilitat que es presenti en esta licitació
un centre especial de treball vinculat a l'ONCE, que deixarà sense feina moltes persones en una situació
aquí al territori, que sap vostè que és difícil que puguin trobar una altra feina. Per tant, nosaltres li hem
demanat que també tingui en compte això, a part d'estos números, que, com li hem dit, no estan tenint en
compte ni les amortitzacions, ni les reparacions, ni les màquines.  I  el ple, senyor Jordan, per molt que a
vostè  l'incomoda,  farem les  preguntes  que  creguem  convenients,  perquè  igual  com  vostè fa  anuncis
sorpresa  en  moments  on  no  li  tocaria  intervindre,  nosaltres,  al  punt  de  precs  i  preguntes farem  les
preguntes que considerem convenients, més enllà que els nostres companys puguin fer-les també, en este
cas, a la societat. Gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Senyor  Ologaray,  vostè a mi  no m'ha de dir  que jo  faig intervencions quan no toca.  Soc
l'alcalde i faig les intervencions quan crec que són oportunes, i per tant jo ja sé que els va saber mal que
en aquell ple anunciés la nostra intenció d'internalitzar la bugaderia, però és el que hi ha. Vostès no ho van
fer i este govern ho vol fer, i ho vam proposar. Senyora Roigé, li demano respecte mentre està intervenint
l'alcalde. Per tant, senyor Ologaray, és el que estem fent i és el que farem, i pot preguntar el que vulga. Jo
simplement li dic que és un informe tècnic i que, per tant, a la comissió o al  Consell d'Administració de
GESAT  totes  estès  qüestions  més  tècniques  les  poden  respondre,  més  enllà  que vostès  les  vulguin
convertir  en un debat  més  polític.  I sobre el  tema de  l'ONCE que  vostè sap,  ja  se'ls  va dir  aquí  que
s'intentaria que les persones que s'han de contractar també tinguessin les necessitats en esta línia i, per
tant, tot és compatible i tot pot ajudar a millorar el funcionament de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús.
Té alguna altra pregunta? Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “En tot cas, la senyora Roigé li està demanant la paraula.”

Sr. Alcalde: “Senyora Roigé, per què em demana la paraula?”

Sra. Roigé: “Perquè m’acaba d’al·ludir.” 
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Sr. Alcalde: “L’he al·ludida perquè estava parlant mentre jo… Estic parlant jo ara. Mentre jo estava parlant,
vostè estava fent comentaris i li he dit que em deixés parlar sobre el que estava parlant l'alcalde. No l’he
al·ludida per cap qüestió de cap debat, per tant, només l'he cridat a l'ordre. No l'he al·ludida per res més
que això. Per tant, per què vol parlar?”

Sra. Roigé:  “Perquè m’ha al·ludit i ha al·ludit  una intervenció meua del ple extraordinari sobre l'Hospital
dient que jo vaig dir que em sabia, em sabia mal…”

Sr. Alcalde: “No li he dit que vostè va dir res. No li he dit que vostè va dir. Li he dit al senyor Ologaray. No
l'he al·ludida a vostè en cap moment, he dit «vostès, el seu grup va dir…», no l'he al·ludida a vostè. Per tant,
no té la paraula perquè no l'he al·ludida directament a vostè, senyor Ologaray, té una altra pregunta?”

Sr. Ologaray:  “Bé, en tot cas, tornem a veure com no es deixa parlar als regidors en este ple.  Només
recordar-li, abans d'iniciar la pregunta, que l'alcalde també ha de complir el ROM, que és el reglament que
ens determina la nostra relació a tots, també a l'alcalde. Passo a la pregunta. Els darrers plens hem parlat
del període mitjà de pagament de GESAT que,  tal com ens va indicar la regidora, és de quasi 90 dies,
triplicant el màxim legalment permès, que és de 30 dies, i el passat mes de juny de 2023, amb el canvi de
govern, vam deixar el període mitjà de pagament a l'Ajuntament de Tortosa a 20,55 dies, i el global, el del
grup de l'Ajuntament,  és a dir,  el  que inclou les societats a 27,07 dies complint  la  normativa.  L'últim
publicat per l'Estat, perquè el web municipal encara no ha actualitzat les dades a 31 de març, després de
nou mesos del seu govern, vostès han fet que tant el grup com l'Ajuntament no compleixen el període mitjà
de pagament. Pel que fa al grup, a més que doblat el legalment permès perquè estan a 61,09 dies, i pel
que fa al de l'Ajuntament, tampoc compleix perquè l'han incrementat en més d'un 50 %, passant dels 20
dies als 33,  repeteixo,  superant  el  màxim legalment  establert.  I  tot  això ho han fet  tenint  uns saldos
bancaris de mitjana de més de 13 milions d'euros, que són els que els vam deixar el nostre govern el
passat mes de juny. A més, han apujat els impostos i han incrementat l'aportació de l'Estat. Tenen 5,5
milions d'euros més que el nostre govern fa un any. Tenen més recursos que mai i no paguen quan toca.
Estan incomplint terminis. Estan perjudicant greument els proveïdors, alguns dels quals ja se'ns adrecen i
se'ns queixen perquè estan cobrant més tard. I això no és perquè  hi hagi tensions de tresoreria, senyor
Jordan. A la senyora Roigé, per un fet similar, la crida a l'ordre, li demanaria que quan …”

Sr. Alcalde: “L’estic escoltant, no l’he interromput en cap cas, pot continuar.”

Sr. Ologaray: “Bé, en tot cas, el que els deia, estan incomplint terminis. I això no és perquè hi hagi tensions
de tresoreria a l'Ajuntament perquè, com he dit, tenen saldos mitjans de 13 milions d'euros, i a més a més
van posar dos milions d'euros a termini i encara no els han explicat el criteri. Això només té una explicació,
que  és  la  seva  incapacitat  de  gestió,  la  seva  desídia  en  la  gestió  dels  recursos  públics  perquè  els
proveïdors…”

Sr. Alcalde: “Hauria d'anar acabant, senyor Ologaray perquè porta més de 2 minuts.”

Sr. Ologaray: “Senyor Jordan, pari d’interrompre la meva intervenció, perquè estava…”

Sr. Alcalde: “Continuï, però hauria d’anar acabant.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. Els proveïdors, especialment les pimes, tenen necessitat de cobrar en els terminis
establerts legalment i vostès no ho fan. Ens poden explicar quins són els motius pels quals han duplicat els
terminis de pagament a l'Ajuntament de Tortosa en nou mesos de govern o, si m'ho permeten, en 9 mesos
de desgovern. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. No digui que no li dono la paraula, que no deixo parlar els regidors
perquè és precisament el contrari, però vostès el que han de fer és complir també el reglament i, per tant,
els minuts quan toca, ja soc generós perquè moltes vegades a tots els regidors els deixo més temps, però
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en tot cas, per a respondre esta qüestió té la paraula la regidora d'Hisenda.”

Sra. Viña: “Gràcies, alcalde. És una resposta curta, simple i senzilla que també mos podria preguntar a la
comissió, si li interessa saber-ho. Simplement, hem tardat més  a poder efectuar els pagaments perquè
este  govern,  quan va  entrar  va  trobar  unes  factures  que provenien  de l'anterior  mandat.  Hem volgut
verificar totes les qüestions que hi havia damunt la taula i ja veurà que es va ajustant este període mitjà de
pagament, perquè la voluntat d'este govern no només és  adequar-nos a la normativa, sinó millorar el
període mitjà de pagament que hi havia anteriorment. La part de l'Hospital ja li ha comentat anteriorment
la regidora.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Viña. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Bé, primer que res agrair esta generositat de l'alcalde que diu que ens dona alguns segons
de més, però si no hagués d'aturar la meua intervenció segurament hagués complert amb els dos minuts.
La senyora Viña ens emplaça a preguntar a la comissió, però és que saben què passa quan preguntem a la
comissió?  Que no ens donen resposta,  que ens diuen que ja  se'ns respondrà  i,  per tant,  hem cregut
convenient traslladar-ho aquí al ple, perquè és un problema que afecta molts tortosins i tortosines, i moltes
petites i mitjanes empreses. El primer PMP al qual m'he referit és el PMP del mes de març. Jo crec que les
factures que poguessen quedar del juny a hores d'ara ja haurien d'estar pagades, i si no estan pagades
realment qui tenen el problema són vostès, perquè han estat nou mesos governant i no han estat capaços
de pagar una factura que s'hauria d'haver pagat. En tot cas, la veritat és que ja m'explicarà, però el PMP
sap vostè quant, quina quantitat paga l'Ajuntament de Tortosa? Sap quina quantitat paga al llarg de l'any?
Són diversos milions. Per tant, no em pot dir que una única factura, pot repercutir a tot el PMP. A vostès
que les empreses cobrin a 60 dies en comptes de 20, suposo que els deu ser igual, però la veritat és que
per a les petites i mitjanes empreses afecta i molt, i els tornem a demanar que aconsegueixin reduir este
PMP que estava en 20 dies abans del canvi  de govern,  i  que ara està a 60 dies en el  cas del  grup
Ajuntament. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. Té la paraula la regidora d'Hisenda.”

Sra. Viña:  “Gràcies,  alcalde. Primera qüestió,  les preguntes que es fan en comissió  es responen.  Esta
pregunta  no l'han formulada mai en comissió, i les preguntes que es fan en comissió  es responen com
vostè sap i no l'ha feta. Primer punt. Absolutament conscients de la necessitat que cobrin les empreses, les
petites,  les  mitjanes i  les  grans,  bàsicament,  perquè la  majoria  dels  que estem aquí  hem treballat  o
treballem en petites,  mitjanes i  grans empreses i  sabem la necessitat de cobrar  estòs imports.  Hi  ha
factures que encara s'han dut, s'han incorporat… No ho sé, és que no sabia si és que estaven intervenint o
podia acabar ja, hi ha factures que s'estan pagant. Disculpe, no cal que facin esta cara de sorpresa. Estava
sentint  paraules i  no sabia si  m’estaven interpel·lant  a  mi.  Ho dic  perquè quan parlen vostès mos ho
demanen també. Jo li demano a vostè. Hi ha factures que s'estan incorporant encara del romanent de l'any
passat, i quan s'hauran pagat ja estaran liquidades. I,  per tant, torno a repetir. Treballem per reduir el
període mitjà de pagament perquè som ben conscients de la situació.”

Sr. Alcalde: “Gràcies. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray: “Sí, ja per acabar, ja li avanço que no tinc cap més pregunta. En tot cas, sí que puntualitzar
totes les preguntes que poguéssim fer en comissió sempre se'ns diu que se'ns respondran a la  pròxima
comissió. Això és el que… sí, sí, responen a la  pròxima comissió. Per tant, no es facilita la informació  al
moment i es passa a la següent comissió.  I  d'informes de presidència n'hi ha ben pocs. Per tant, hem
considerat oportú  preguntar-ho al ple perquè és un tema que molts ciutadans ens han fet arribar i que
preocupa, i molt. I en tot cas, vostès ara ens diuen que resoldran el període mitjà de pagament, però, és
que el que haurien hagut de fer és no empitjorar-lo, perquè són vostès qui l'han empitjorat. Suposo que
també m'estan escoltant els dos. Sí, perfecte, continuo. El que haguessin hagut de fer és no empitjorar-lo
perquè el  que han fet és empitjorar el  període mitjà de pagament,  no és que l'han d'arreglar,  el  que
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haguessin hagut de fer  és no empitjorar-lo i no els hagués calgut  arreglar-lo, que el teníem a 20 dies,
teníem una xifra molt bona. En tot cas, això, tornar-los a demanar que per favor compleixin amb el període
mitjà de pagament, que és de 30 dies i que no sigui de 60. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray, té la paraula la regidora d'Hisenda, per acabar.”

Sra. Viña: “L’hem escoltat. Si vol tornar-ho a dir, ho pot tornar a dir amb més èmfasi encara, perquè veig
que  va  incrementant  l'èmfasi.  A les  comissions,  i  recordo  l'última  en  la  qual els  vam facilitar  les
modificacions pressupostàries, una de totes i més documentació li vaig passar per correu electrònic, li vaig
dir que abans de la comissió, si tenien algun dubte que me’l preguntessin i li faríem arribar. Potser se m'ha
perdut algun correu entremig, però no n'hi ha cap. Per tant, no diguin que no els donem la informació i que
no els donem quan toca. Quan vostès pregunten, se'ls emplaça a l'altre comissió i se'ls diu que si tenen
necessitat  de saber-ho abans que mos ho pregunten,  què els ho direm. Aprofito  per  respondre-li  una
pregunta que em va fer d'una transferència d'un milió i mig d'euros, que és una transferència del Banc de
Sabadell a la Caixa de Pensions per tindre liquiditat. Espero que es doni ja per assabentat, perquè veient el
nivell de les preguntes que també em fa, pregunti ‘m tot el que vulgui a la comissió i així ho podrem saber a
la següent comissió o quan vostè em vulgui emplaçar.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Té la … M'havia dit que no tenia més preguntes. Entenc que vol tornar, però és
que s'ha acabat este… que s'ha acabat. S'ha acabat perquè ha fet les tres intervencions que, segons el
ROM, li corresponen. Té la paraula la senyora Rehues.”

2. INTERVENCIÓ DE LA SRA. ANNA REHUES GRAU

Sra.  Rehues:  “Moltes  gràcies,  alcalde.  Regidores,  regidors.  En  primer  lloc, li  faig  un  prec.  Farem  les
preguntes que considerem convenient. És que no ha de dir vostè quines considera que tenen més nivell o
que tenen menys nivell? I ja està. Només és el prec sobre això. I ara. Després tinc un altre prec que tornaré
a començar, sí.”

Sr. Alcalde: “Recepcionem el prec. El nivell el determina qui ho cregui oportú. Poden fer totes les preguntes
que vulguen, amb nivell o sense, en funció de la subjectivitat de les persones. Per tant, li torno a donar la
paraula, per un prec entenc que m'ha dit que és.”

Sra. Rehues: “Sí, moltes gràcies. Amb l'objectiu i la voluntat d'incrementar la transparència i la participació
de tots els grups polítics municipals, el govern anterior de Junts per Tortosa va habilitar ja fa uns quants
anys  un espai  al  web de l'Ajuntament  destinat  als  grups  municipals.  En aquest  espai  hi  havia,  entre
d'altres, les dades de contacte de tots els regidors que conformen el grup, les mocions que presenta cada
formació i també un espai on els mateixos grups municipals podien penjar les seues notes de premsa,
articles d'opinió i  altres documents.  Recentment,  i  donat que encara no se'ns havia fet arribar al grup
municipal les claus d'accés, vam preguntar al respecte i se'ns va informar que es prescindia d'aquest espai
per als grups polítics, que només hi figurarien les mocions, cosa que sí que hi consta i les dades dels
membres de cada grup municipal, cosa que encara no hi consta el dia d'avui. Des de Junts per Tortosa no
compartim  aquesta  decisió  que  han  pres  i  demanaríem  que  amb  l'objectiu  de millorar  aquesta
transparència  i  aquesta  participació  dels  grups  municipals,  es  torni a  habilitar  aquest  espai.  Moltes
gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Moltes gràcies, senyora Rehues.  Recepció aquesta petició que vostè fa,  el  cas que vostè
m'està comentant, però el que em diuen és que no s'ha eliminat cap espai. No sé vostè amb qui va parlar o
en qui no va parlar, però en tot cas ho revisarem i recepcionem la seua petició. Té la paraula.”

Sra. Rehues: “Moltes gràcies. «M’estan dient que no s’ha eliminat», però només cal entrar dintre la pàgina
de Tortosa.cat, apartat Ajuntament, apartat grups polítics, que està a l'extrem superior esquerre, entri dins
de cada partit i veurà que només consta Composició, Web i Mocions. A la Composició apareixen els noms
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dels regidors. Hi ha un símbol d'un enllaç al costat que hauria de portar al correu electrònic i les dades de
contacte, si es clica en aquest enllaç, no va…, no re-direcciona a cap altra pàgina, i no hi ha l'apartat com a
grup municipal de poder pujar o les notes de premsa o la informació que considerem d'interès cap a la
ciutadania. És fàcil de comprovar, ja, ja ho faran i si convé, ja, ja mos contestaran.”

Sr. Alcalde: “Sí, no, però com vostè diu que li han dit que s'ha eliminat este espai, no sé qui exactament li
ha dit, perquè a mi em consta que sí, que ja està espai o que està a la pàgina web dels diferents grups
municipals, però en tot cas ho comprovarem i veurem exactament què és i responem el seu prec. Té la
paraula el senyor Pedret.”

3. INTERVENCIÓ DEL SR. ROGER PEDRET PIJOAN

Sr. Pedret:  “Gràcies, alcalde. El passat mes de novembre, en aquest plenari, a pregunta d'un servidor, la
senyora Rupérez va argumentar  el motiu pel qual no es va celebrar la Tortosa de  Tapes en les dates
habituals, que s’havia celebrat en els últims anys i apuntava, llegiré textualment: «No es fa el Tortosa de
Tapes per falta de temps, però sí que estem emplaçant per l'any que ve, tan aviat com tinguéssim les dates
tancades, els avisarem en la comissió pertinent que correspongui.» Després d'aquella resposta ens vam
trobar unes declaracions als mitjans de comunicació que es confirmava que seria durant el mes de març,
perquè calia desestacionalitzar el certamen i que seria molt millor fer Tortosa de  Tapes al març que al
novembre. El ple de mes de març el company regidor Lluís Bel va tornar a preguntar per Tortosa de Tapes,
perquè continuàvem sense saber-ne res. A la pregunta del company Bel, la senyora Rupérez va informar
que per diversos motius no es podia celebrar en aquestes noves dates i que se'ns informaria en comissió
quan tinguessin les dates definitives. La sorpresa arriba quan en la comissió informativa de Projecció de la
Ciutat d'este passat dia 22 de maig, no hi havia informe de presidència per part de la senyora Rupérez i
dos dies després es publicà a la premsa una notícia amb noves dates del Tortosa de Tapes.

El resum és que entre que s'havia de desestacionalitzar, canvi de dates, primer  al novembre, després al
març, al setembre i la falta d'un espònsor, Tortosa ha deixat de celebrar durant un any un dels certàmens
gastronòmics més importants de la ciutat. De la mateixa manera que tampoc hem tingut els Bons Tortosa.
El prec que li faig, senyor Jordan, és demanar seriositat i respecte als regidors i regidores que assistim a les
comissions d'este Ajuntament, perquè ja porten diferents comissions, i no només en esta de Projecció de la
Ciutat, que no s'informa de res per part de les presidències. Demanem, per tant, rigor, seriositat i respecte
per la feina que exercim els regidors i regidores que estem a l'oposició. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyor Pedret. De  respecte tot, absolut. Si jo hagués de dir tot  el que a mi no se
m'informava i que me n'assabentava per tot arreu, li ben asseguro que de respecte, cap ni un. Però en este
cas, a més a més,  esta informació que  vostè va veure per la premsa  es va filtrar no pas per part de
l'Ajuntament sinó, per una altra banda. Però en tot cas, la senyora Rupérez li pot explicar tot el que fa
referència a la situació  de Tapes que, com vostè sap i com vam explicar, s'ha acordat amb l'associació
vinculada al món de l'hostaleria de la nostra ciutat. Per tant, li dono la paraula.”

Sra. Rupérez:  “Sí,  gràcies, senyor alcalde.  Bé,  senyor Pedret,  l'octubre de l'any passat,  com vam estar
parlant, vam comentar que no es feia el Tortosa de Tapes perquè tant la Cambra de Comerç, l'Ajuntament
de Tortosa com l’Agrupació de Restauració Platigot vam pensar que no era el millor moment, en què ens
trobàvem llavors, per fer-lo, perquè amb el tema de l'espònsor no ho tenien clar. I ens vam instar amb tota
la il·lusió del món per poder-ho fer al març. És cert que va sortir també unes declaracions al març que no
van sortir d'aquest  Ajuntament, no van sortir d'aquest Ajuntament. Aquest Ajuntament no va dir en cap
moment dates concretes, va dir, previsions que es podien fer i que una opció era el mes de març, però
finalment,  i  valorant-ho amb els restauradors,  que són els principals implicats en això,  i  els principals
beneficiaris, van ser ells mateixos que van preferir passar-la un altre cop a la tardor. Vull dir que hem fet
diferents reunions tant amb la Cambra de Comerç com els restauradors amb l'Ajuntament  fins a arribar
realment a la data acordada.
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La data acordada aquest Ajuntament encara no l'ha feta pública perquè està pendent d'una reunió que té
aquesta setmana amb tot el grup de restauració per validar-la, perquè pensem que primer els qui ho han
de validar, a part que la presidenta de la Federació, jo mateixa i la Cambra de Comerç pensem que pot ser
el període més correcte, el que volem, primer de res, és que els restauradors siguin conscients de les dates
i que ens validin aquestes dates. Una reunió que tenim aquesta setmana i que molt possiblement seran les
dates que s'ha dit, però en cap moment aquesta informació ha sortit de l'Ajuntament. Per tant, lamentem
que es filtri informació sense verificar-la i sense saber realment d'on surt, perquè realment el que és l'únic
que estem fent és marejar a la ciutadania i donar informació falsa.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Rupérez. Té la paraula el senyor Pedret.”

Sr. Pedret:  “En tot cas, agraeixo la informació de la senyora Rupérez. Reitero que agrairíem que fos en
comissió, que és on pertocaria, segurament, esta mena d’informació. El que no comprenc és com aquest
Ajuntament no és sabedor de les dates si es filtren l'endemà, dos dies després de la comissió. Per tant,
vostè tenia informació, ens hauria pogut facilitar-la tranquil·lament perquè, sap què?, és la tercera pregunta
que portem al ple sobre aquest tema. Tenim interès  a saber quan  es faran, per tant,  no  costa res a la
comissió informar de quan es faran estès Tapes. Senyor Jordan, per part seva, que deia que si vostè digués
a tot el que això… abans hem dit, no cal mirar el retrovisor. Es tracta de què passa ara a l'Ajuntament. A les
comissions informatives no se'ns informa als regidors de cap temàtica, no només a la de Projecció de la
Ciutat, sinó que a la resta també. I si no s'ho creuen, senyora Lleixà l'invito, si vol, un dia quedem els dos i li
ensenyo les actes, segons no hi ha cap informe de presidència a moltes comissions. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Pedret. Mire, jo li diré el que cregui oportú i, per tant, el que crec oportú és que
del tema, per exemple, de Tapes, no es va informar mai en cap comissió i mos ho trobaven per la premsa.
Jo,  ara,  el  que  li  he  explicat  és  que  aquestes  informacions  que  van sortir  no  han  sortit  per  part  de
l'Ajuntament, i que la idea era que quan estigués tancat es pogués informar al respecte, com li ha explicat
la regidora de Comerç. Passem a les següents preguntes. Si no recordo malament, era el senyor Bonfill?”

4. INTERVENCIÓ DEL SR. JOAN CARLES BONFILL MORENO

Sr. Bonfill:  “Alcalde, senyores regidores i senyors regidors.  Amb anterioritat  vàrem preguntar al ple per
l'arranjament  del  camí  dels  Ports  que  transcorre  dins  del  nostre  terme  municipal,  on  hi  ha  un
deteriorament i degradació molt important. En comissió se’ns va explicar que mirarien de resoldre aquesta
qüestió. Ara sembla que l'Ajuntament d'Alfara de Carles ha fet una intervenció de millora en aquest tram on
comparteix terme municipal amb Tortosa, però queda una part a fer. A més, és bastant curiós que Alfara
actuï i Tortosa no hagi fet la feina que li pertoca. Senyor alcalde, estem a punt d'entrar en plena temporada
d'estiu i el tram del camí que afecta el terme municipal de Tortosa està pitjor que mai. Ens pot dir quina
previsió hi ha per resoldre l'arranjament d'aquest camí?”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyor  Bonfill.  La  veritat  és  que  sí,  que  tenim  una  situació  dels  camins  molt
preocupant a la nostra ciutat. Crec que la regidora de Serveis ha anat informant al respecte sobre esta o
estès qüestions i, en tot cas, el detall ara de la previsió no la tinc, però en comissió se li donarà resposta.
Té la paraula.”

Sr. Bonfill: “Sí, en comissió ja li dic que se'ns ha informat que es miraria en qüestió este camí, però tampoc
tenim cap resposta que ens hagi dit en comissió al respecte com està esta actuació, concretament, del
camí dels Ports. Pensi que som Reserva de la Biosfera, a veure, és peculiar que la gent que ens visita el
Parc i tot i ser Reserva de la Biosfera no puguin visitar la Reserva de la Biosfera i el Port de Tortosa-Beseit
quan  passen  pel  nostre  terme municipal.  Li  pregaríem,  si  més  no,  que tinguessen  celeritat  en poder
resoldre esta qüestió d'este camí en concret, perquè és molt important, és un lloc molt, molt concorregut
per tothom, per veïns sobretot, i per la gent que visita el  Parc. I també, en fi, mirar de veure com es pot
resoldre el més aviat possible. Gràcies.”
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Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Bonfill. Sí, som Reserva la Biosfera, els Ports i el conjunt del territori i
en tot cas ho recepcionem i  se l'informarà a la comissió corresponent. Té la paraula el senyor Domingo
Tomàs.”

5. INTERVENCIÓ DEL SR. DOMINGO TOMÀS AUDÍ

Sr.  Tomàs:  “Sí,  moltes  gràcies,  alcalde.  Regidores,  regidors.  Només una qüestió  referent  al  tema dels
camins som Reserva de la Biosfera, però els camins que es van informar en comissió, el Camí dels Horts i
el Camí de l'Ardiaca queden molt lluny del camí que comentava el meu company, al Parc Natural, dins de
l'àmbit del Parc Natural dels Ports. Per tant, convé que accelerem, perquè si no va passar Setmana Santa,
vam fer la pregunta i arriba l'estiu. I bé, hauríem d'intentar que això estigués resolt. Miri, senyor Jordan, ha
repetit la paraula ‘respecte’ moltes vegades en este plenari i el respecte, sap què passa?, que és una via
de doble circulació. Llavors hem d'intentar que tots mos respectessin. Mire vostè mateix el ple d'avui, valori
com està, amb quins ànims està, perquè jo, la veritat, no l'havia vist,  des que vostè està a l'alcaldia, tal
com està avui. No sé si és que ha tirat números i ha vist que això ja se li acaba. O no ho sé perquè l'he vist
realment molt nerviós. En tot cas, començo amb un prec, senyor Jordan, en el qual li diré que se'n riuen de
natros, se'n foten directament, perquè li hem demanat en diferents comissions, en dos plens anteriors, els
números de la festa del Renaixement, de la Festa de la Cinta. Uns números que tenien fets, uns números,
uns números que asseguraven tindre. Després de l'últim ple que vaig intervindre simplement per al·lusions,
i  vam mantindre una conversa amb el company regidor, el senyor Grau, estòs números mos han arribat
avui quasi un any després. Per tant, tota esta informació que deia que no arribava, i tal, és que vostè avui
està  superant  este  rècord,  perquè  la  informació  ha  arribat  avui,  concretament  nou  mesos  després,
pràcticament, de les festes, tres hores abans del ple ordinari. Jo li demano una mica de consideració. Crec
que tenim un tarannà de construir, de fer ciutat i de participar en aquelles comissions que se mos deixa. Jo
també li dic,  és a dir, vaig una mica en la línia del que deia el meu company, el senyor Roger. Per tant,
vostè demana respecte i nosaltres també li demanem respecte, i òbviament, no li puc fer cap intervenció
en base als números que se mos han passat, perquè, com comprendrà, no he tingut temps de mirar-m’ho.”

Sr. Alcalde:  “Bé, en primer lloc,  dir-li que no estic  nerviós en absolut, eh? I quan demano respecte ho
demano per totes les parts i  intento que els regidors, siguen del color polític que siguen,  es respectin
mútuament. Moltes vegades vostè ho sap, perquè ho hem comentat, que alguna vegada algun regidor del
meu govern no ha actuat bé jo li he dit i amb l'oposició faig exactament el mateix. Per tant, és la meua
voluntat i espero que tots i totes mos respectessin. I avui, si mirem el ple, hi ha hagut molts moments que
mentre hi havia diverses intervencions no ha sigut així i, en tot cas, emplaçar-mos a tots per mantindre
este respecte que crec que la ciutadania vol i que jo també comparteixo. I amb relació a la pregunta que
vostè em fa de festes, li dono la paraula a la regidora de Festes perquè li puga donar també la informació
al respecte.”

Sra. Bel:  “Gràcies, alcalde. Regidors i regidores. A mi també m'agradaria començar abans de parlar dels
números de festes, parlar del que està avui passant al ple i del que  veig des de la meua experiència.
Senyor Domingo Tomàs, a mi també em dol moltíssim perquè crec que la ciutadania de Tortosa no s'ho
mereix. No es mereix espectacles com els que estem vivint avui. Això és el ple municipal, és l'àgora de la
ciutadania i  tothom mos hauríem de tractar amb respecte.  És veritat,  ho comparteixo amb vostè i  ho
comparteixo  amb  tots  aquells  que  han  demanat  respecte. Però  també  els  demano  una  miqueta  de
memòria. De memòria,  perquè alguns dels que estem aquí, en este ple municipal que fa anys que som
regidors i regidores, entre els quals estem vostè i jo mateixa, i algun regidor o regidora més. I jo també
recordo alguns plens en què l'oposició, o almenys aquells que estàvem a l'oposició en aquell moment, vam
marxar d'este ple i vam marxar d'este ple per falta de respecte, perquè no se mos donava la paraula,
perquè no se  mos deixava intervenir,  perquè se'ns  tallava l'opció de poder  parlar  o  inclús  perquè es
posaven ja en la nostra capacitat personal, mental i professional.  I alguns dels que avui estan demanant
aquí respecte per l'oposició i pel govern, jo els veig en aquell moment molt complaguts i molt callats al
costat de l'alcalde que teníem en aquell moment. Per tant, este retret que els estic fent, els estic fent des
d’este sentit de memòria, que crec que tots hem de tindre. Els que no hi eren, perquè ho han de saber, i
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els que hi érem, perquè ens n’hem de recordar. 

Dit això, respecte al tema dels números, té raó. Fa molt temps que demana estòs números. També fa molt
temps, sap quins són els problemes que hem tingut el Departament de Festes amb personal, un personal
tensionat, que sap que mos vam trobar en aquell moment, i  que no és conseqüència de l'acció d'este
govern, sinó del govern anterior. Ho lamentem. De veritat que ho lamentem. A mi no m'agrada haver de fer
la feina tard i malament, perquè no és la meua manera de fer. Segurament espero, serà l'última vegada,
però no es preocupe, ara ja té els números, els pot analitzar, els pot estudiar, els pot mirar i quan vulguen
podem parlar aquí, a la comissió, on vostè considere, i llavors parlarem dels números d'estes festes, de les
anteriors i de les pròximes.”

Sr. Alcalde: “Hauria d'anar acabant. Té a paraula al senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs: “Gràcies. Jo tenia un prec. No era una pregunta, per tant, no calia que se'm contestés. Però en
tot cas, i ho he dit abans, el respecte és una via  de doble circulació, i cada vegada hi anem afegint un
granet més, un granet més. Mire, m’havia de respondre, doncs, pel  tema,  doncs sí,  que ara tenim  els
números  que  no  me'ls  han  pogut  donar fins  ara. No  hem  posat  en  qüestió  res  de  la  feina  feta  pel
Departament,  per  tant,  som perfectament  conscients  del  que  vam  deixar.  Van  deixar  una  estructura
consolidada, sostenible econòmicament  respecte al valor dels diferents esdeveniments, no exempta  que
s'han d'arromangar i els toca treballar, és evident, per tant, això és el que s'ha de fer. I pel que al tema dels
determinats retrets, de si s'ha dit, de si s'ha tractat. Mire, no ho sé. Jo he sigut regidor en este ajuntament,
exactament igual que vostè, he sigut company seu al govern, company de govern amb alguna regidora
també d'Esquerra Republicana, que està avui també aquí al plenari, i els he tractat igual quan estaven al
govern que quan estaven  a  l'oposició. I  molts  dels  meus  companys  també.  El  que  hem de saber  és
interpel·lar-mos i debatre les coses sense faltar-mos al respecte. I  dels del nostre grup, de la bancada
nostra que som els d'aquí i els d'allà, perquè quan ha començat l'alcalde comptava els d’aquí i comptava
els d'allà, som els mateixos perquè som els que en tenim més. La primera vegada que ha hagut de partir
un grup  pel  seu  resultat.  Nosaltres  no  hem insultat  mai  a  cap regidor,  per  tant, moderen  el discurs.
Governen, governen, no es posen nerviosos i natros seguirem contribuint per tal que la ciutat tiri endavant.
Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Aquí ningú ha insultat a ningú i tothom s'ha de moderar, com li he dit
avui i sempre, pel respecte a la ciutadania que representem. En tot cas, té la… no vol contestar, tot i que
podria la senyora Dolors Bel i, per tant, passem a la següent pregunta que crec que era la senyora. Vostè
també té una altra pregunta? Té la paraula.”

Sr. Tomàs: “Me'n queden dos, senyor Jordan. Bé, fa referència al tema que vam parlar ja l'altre dia. De fet,
amb el company, el senyor Grau, l'altre dia vam tindre una conversa als passadissos, però li avanço que
se'ns  han  seguit  adreçant  molts  joves  i  em  consta que  fins  i  tot  han  entrat  una  instància  en  este
Ajuntament per demanar de reunir-se, i els demanem que en la mesura del possible, doncs que vetllem
perquè aquesta gent pugui rebre la gratificació compromesa per la seua col·laboració en el Parc de Nadal.
Repeteixo, en una conversa informal, en vam estar parlant, però vam estar parlant de l'objecte que afecta,
en este cas, a  la base, a l’entitat que organitza el  Nadal Jove, però queden al marge esta gent a títol
individual,  i  també hem sabut  que han presentat  una instància per tal  de tindre unes converses amb
vostès que desconec si s'han produït o no s'han produït.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Té la paraula el regidor de Joventut, en este cas el senyor Grau.”

Sr. Grau: “Cert, som coneixedors de la instància, és més, la vam recepcionar i la vam respondre en temps i
forma, i  vam reunir-mos amb les persones afectades que allí  mateix  se'ns  traslladava.  Vam tenir  una
reunió, van poder explicar ells mateixos quina era la seva casuística. Vam poder explicar també quina era
la casuística pròpiament de l'Ajuntament amb relació al conveni que permet d'alguna manera la mateixa
organització  del  Nadal  Jove i,  en  aquest  sentit,  es  va  instar pròximament poder  establir  també unes
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converses amb l'associació que organitza el Nadal Jove per tal de resoldre com més aviat millor la situació
d'afectació que ells consideren en este cas.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Grau. Té la paraula el senyor Tomàs. Entenc per fer l'última pregunta.”

Sr. Tomàs: “L'últim prec. Bé, respecte a això, espero que no haja de preguntar-ho més en este ple, ni jo ni
cap company més. I el tercer prec, senyor Jordan, i per acabar, és per  dir-li que lamentem que no se'ns
convidi  a alguns actes que organitza o coorganitza l'Ajuntament i  com a grup majoritari  del  consistori
hauríem de poder assistir, ja no per ser grup majoritari, sinó per formar part activa d'un grup que va als
actes institucionals per un tema ja de respecte institucional. Parlo de l'acte que el passat 11 de maig es va
fer en homenatge a Federico Mayor Zaragoza, on es va dignificar el monòlit que l'expresident de l'UNESCO
té al Parc Municipal des de l'any 1988, quan se'l va nomenar fill adoptiu de la ciutat. A l'acte hi van assistir
representants del govern municipal, de la Cambra de Comerç, de la Universitat i Amics i Amigues de la
UNESCO, i vam trobar a faltar la invitació, i  més per una figura ja també com el propi Federico Mayor
Zaragoza. I també hi ha actes com la commemoració del centenari del poeta Vicent Andrés Estellés. En
este cas, l'Ajuntament coorganitzava, però creiem que era un acte prou significatiu per la reivindicació d'un
poeta dels Països Catalans, dels Països Catalans que tant va treballar per la nostra llengua. I precisament
ara, més que mai,  saben que cal  fer  un esforç i  treballar  per  la nostra llengua.  També coneixem per
algunes  entitats  que  no  ens  han  transmès  algunes  invitacions  que  han  fet  arribar  pel  que  fa  a
presentacions de pubilles i altres actes. En definitiva, els demanaríem que ens fessin arribar la informació i
que quan facin determinades convocatòries, tinguin una mica també d'orde i de respecte institucional, no?
I en este cas jo mateix  em vaig trobar que se'n va convocar l'assistència a una roda de premsa com a
membre del Consell LGTBI i el correu va arribar poques hores abans del dia abans, concretament en el
qual se'm feia  partícip d’este acte, no? Per tant, jo crec que no podem permetre que cap grup d’este
Ajuntament quedi invisibilitzat perquè no li arriba la informació. Si després un pren les decisions de no anar
als actes, com alguns dels regidors fan o solen fer,  ho han fet en el decurs de la història, doncs allà
cadascú amb la seua consciència, però natros, allà on se mos convida, la ciutadania ha de saber que hi
anem. I crec que vostè, com a alcalde, té l'obligació que…, no el principal grup de l'oposició, i únic, perquè
és evident, que al final vostè té l'obligació  que arribe a totes les formacions polítiques d'este consistori.
Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Recepcionem, com no pot ser de cap altra forma, el seu prec, tot i que
també en algunes de les qüestions que vostè ha dit mos haurien de concretar tot el que fa referència a les
invitacions d'algunes entitats. Això ha passat sempre i també passava a vegades i jo també ho reclamava.
Llavors,  es  corregia,  moltes  vegades no és  per  una voluntat  d'invisibilitzar  a  ningú,  sinó  perquè o no
s'arriba, o no arriba la informació o arriba a última hora. El tema del senyor Federico Mayor Zaragoza no va
ser cap acte, era un acte… El que es feia era un dinar organitzat per l'Associació d'Amics de la UNESCO al
restaurant del Parc i des de quan  van anar des de l'Auditori Felip Pedrell a un acte que vostès estaven
realment invitats perquè era l'acte oficial, i es va passar per allà davant. Però no es va fer res més que
unes fotografies i, per tant, no es va fer res més que això. Anant en este cas al restaurant del dinar, perquè
el que es va fer va ser arranjar, no?, a petició d'esta Associació d'Amics de la UNESCO, aquell monòlit que
tenim al parc municipal. Però en tot cas, recepciono i qualsevol qüestió d’esta mos ho fan arribar i sempre
s'intentarà corregir perquè arribe a tothom. Sí, té la paraula senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs: “Sí, senyor Jordan, apel·lant una mica, també en el to de respecte que crec que s'està adreçant
a mi i certament no passaven per allí. Vull dir, van passar per allí perquè hi havia una placa, que havia,
suposo, encarregat l'Ajuntament de Tortosa, i, res a dir, em pareix perfecte, però ho torno a repetir, és un
acte que més enllà que hi hagués una activitat després, que podia ser un dinar, i que vostè, com a màxim
representant en estòs moments de l'Ajuntament, pot anar al dinar o no. Jo crec que era un acte i la figura
de Federico Mayor, precisament, és una figura que no mereix el tracte que una part de l'Ajuntament, una
part del consistori,  i  més sabent tots com és la persona,  la figura de Federico Mayor,  que no  hi  sigui
present i que no hi sigui present, doncs, perquè òbviament no se l'ha convidat a participar d’este acte. I no
és un acte improvisat. Passar per allí on hi ha una placa d'unes condicions determinades i prou importants,
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això no s'improvisa, senyor Jordan. Sap perfectament que això es prepara. Estem d'acord. Mos sembla molt
bé que s'hagi preparat, però no podem compartir que el nostre grup s'hagi quedat fora d'un esdeveniment
d'estes característiques i estic segur que no tornarà a passar. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Tomàs. Ja li he dit que no estava pensat com un acte, sinó que estava
pensat, no improvisat, perquè s'havia d'anar des de l'Auditori a un dinar organitzat per una associació on
només anaven dos o tres regidors del govern. I en el moment en què es va passar per allí se li va ensenyar
que s'havia arranjat esta placa. Però en tot cas, com li dic, ho recepciono. Té la paraula, en este cas, la
senyora Roigé.”

6. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MERITXELL ROIGÉ PEDROLA

Sra. Roigé: “Gràcies, alcalde. Regidors i regidores. En primer lloc, uns quants precs, ja que abans no m'ha
deixat parlar i m'ha emplaçat a parlar ara, parlarem ara. En primer lloc, li demano a vostè, senyor Jordan,
que no menteixi o que no digui coses que no són o d'algú que avui no pot estar aquí, perquè no és regidor.
Però en tot cas, a la comissió de Promoció Econòmica s'informava absolutament de tot, perquè una cosa
que tenia el senyor Papió és que informava absolutament de tot i si vol, li portarem totes les actes. Té
vostè accés i,  per tant,  sabrà perquè, a més a més, vostè era membre d'aquella comissió i sabrà qui
informava d’Expoebre amb tots els detalls abans i després, ara encara no ens han informat, i informava de
totes les coses que hi havia. 

El següent prec és que li prego que deixi de fer oposició de l'oposició, que ens respecti i que es comporti
com a alcalde, cosa que avui no ha fet. I que encara que vulgui tirar la porqueria sobre nostre, encara que
vulgui posar el retrovisor en coses que, a més a més no té raó,  nosaltres seguirem demanant que es
complisca el reglament.  Seguirem demanant que siguin transparents.  Els seguirem demanant totes les
instàncies amb tota la documentació que creguem necessari, perquè això és el que li pertoca a l'oposició.
Treballar.  I,  per  tant, és  el  que  farem.  I  encara  que  els  molesti,  encara  que no  els  agradi,  que fem
preguntes, encara que veiéssim les cares que fan quan fem totes les preguntes. Ho seguirem fent. I això
encara queden tres anys al davant. Per tant, seguirem fent la feina que ens pertoca, perquè és el que ha
de fer l'oposició. I la senyora Bel ha dit que lamentava l'espectacle que s'estava produint. Jo li diria que faci
una mica de memòria i miri que qui ha començat avui l'espectacle, perquè l'espectacle l'ha començat el
senyor Jordà. Ell l'ha començat. A partir d'aquí, les coses han canviat, i ha començat a tirar porqueria. Però
qui ha començat ha sigut ell, no natros, i per tant l'únic que hem fet nosaltres ha sigut preguntar pel que fa
a informació que creiem i que estem convençuts,  a més a més, que és necessari que tinguéssim com a
oposició perquè és el nostre dret. 

El tercer prec que li faig, és que li demano que no jutgi les nostres intervencions o el nostre posicionament
respecte a què pensem sobre les coses, perquè no ho hem dit en cap cas, però ens ha dit que «ens sap
mal», ha dit textualment, que internalitzessin el servei de bugaderia. No ens sap mal, hi estem en contra, i
ja li dic directament, estem en contra que es faci, i hi estem en contra per diferents motius. Primer, perquè
els números que ens han passat no són correctes. Ja li direm i ja li avanço  que sol·licitarem que se'ns
entregui l'informe signat corresponentment i datat. Però, en segon lloc, perquè no ens quadra res. Ja li he
dit al senyor Ologaray que no estava quadrant absolutament res del que posava allà amb el que realment
és la realitat. En segon lloc, perquè perjudica l'empresa que en estòs moments està portant a terme esta
activitat  al  polígon Baix Ebre, al  terme municipal  de Tortosa,  un centre especial  de treball  amb molts
treballadors  discapacitats,  i  que  si  l'Hospital  Sant  Joan  de  Reus,  l'Hospital  Joan  XXIII  de  Tarragona,
l'Hospital Verge de la Cinta porten a aquesta bugaderia, deu ser per alguna cosa. Deu ser perquè realment
tenen aquesta consciència que hauríem de tenir els que estem al mateix terme que està aquesta empresa.
Per tant, ja li dic ara, no ho havíem dit en el seu moment perquè tampoc no pertocava. No teníem encara
l'informe, però ja li dic ara. Passo a les preguntes?”

Sr. Alcalde: “Sí, passi a les preguntes, però clar, ha fet un munt de precs. Miri, no menteixo,  jo sé el que
s'informava a les comissions i no entrarem sobre esta qüestió i jo simplement he explicat que amb relació
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al Tortosa de Tapes, si ha sortit alguna cosa per la premsa no ha sigut per la voluntat d'este Ajuntament.
Miro el retrovisor, el miro i el continuaré mirant perquè no acceptaré lliçons de vostès en moltes coses. I
una, precisament, és en transparència. I a vostès els sap mal que jo ho recorde, però ho recordaré. Tenen
vostès el dret a  queixar-se i jo tinc dret a  recordar-ho. Vostès parlen de falta de respecte a totes hores.
Vostè m'acaba de dir que jo no faig d'alcalde. Això és una falta de respecte.  Vostè s'imagina que jo li
hagués dit a vostè que no fa de regidora, què estaria dient en estòs moments? Per tant, hauria de mesurar
una miqueta les seues paraules, perquè precisament el meu caràcter és el que és, però això li hagués dit a
un altre i suposo que no li estaria contestant com li estic contestant.

I sobre el tema de la bugaderia és evident que vostès estan en contra i ho celebro que ara ho hagin dit. I
això és el que jo volia dir. Vostès estan en contra d'internalitzar el servei de la bugaderia. De fet, mos ho ha
comunicat la mateixa empresa que s'han reunit amb vostès i que els han passat  la informació de l'informe
que ha fet el govern, la qual cosa és molt greu i aquí es demostra qui defensa l'interès públic i qui defensa
l'interès d'alguns. Però, en tot cas, ja en parlarem del que representa, com he dit abans, la internalització
del servei de bugaderia  pel que fa a millora econòmica i de servei a l'Hospital de la Santa Creu.  Té la
paraula.”

Sra. Roigé: “Senyor Jordan, jo no m'he reunit amb ningú, i si no, no tindria cap problema a dir-ho. L'anterior
mandat si que em vaig reunir, essent jo alcaldessa, en este mandat no m'he reunit en cap moment. Faig
les preguntes.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula per a les preguntes. Això ens han dit des de l'empresa, però en tot cas, com és la
paraula d'uns contra els altres, no entrarem en este debat perquè tampoc  és sa. Té la paraula per a la
següent pregunta.”

Sra. Roigé: “No, no es sa, i  en tot cas, si té algun dubte, el que ha de fer és preguntar-m'ho directament.
Crec que més que un ple, dir exactament el que ha dit, perquè això tampoc és propi d'un alcalde. En tot
cas, començo la primera de les preguntes. Vostè va començar a governar la ciutat el passat 17 de juny. Ara
es complirà un any del seu govern i, segons les dades que ens han fet arribar vostès, des del mes de juliol
al mes de març, el padró a Tortosa s'ha incrementat en 2.159 persones més, un increment molt gran, ja
que en menys d'un any del seu govern hem passat de 34.000 habitants a 36.623 habitants a data 31 de
març. Ara, segurament, ja en deuen ser més, i el que destaca d'este increment és que més del 95 % dels
empadronaments són de població immigrada, fet que suposa que ara el percentatge d'immigració s'hagi
incrementat de forma considerable a Tortosa, arribant al  24 %, quan la mitjana a Catalunya és del 17.
Torno a dir a 31 de març, que segurament avui serà molt més.

Les preguntes serien, en primer lloc, a què es deu este incrementen elevat del padró? És normal que estès
més de 2.000 persones, totes siguen procedents de la immigració? Quina és la seua valoració al respecte?
Ja sabem que vostès han canviat els criteris d'empadronament. Ara ja no es demana cap documentació
per accedir al padró, fet que ha generat també, i així ens arriba des dels mateixos  Serveis  Socials, un
efecte crida, un desbordament del Servei d'Atenció al Ciutadà. Només cal veure les cues que cada matí hi
ha al SAC. Abans no es produïen estès cues. I  és  un problema greu a Serveis Socials. La conseqüència,
també  hem  tingut  coneixement  d'increment  de  pisos  ocupats,  increment  de  persones  i  famílies  que
necessiten l'ajuda de Serveis Socials. A més, a més, això ha coincidit amb el fet que els recursos cada cop
són més minsos, els que ens arriben també. Només cal veure la retallada d'aliments que s'ha produït, que
generarà un problema social molt important a la nostra ciutat, i que estem esperant a veure com ho resol
el govern, com ho pensa resoldre? Pensa continuar sense demanar cap requisit per empadronament? Com
pensa resoldre les necessitats que estan generant estès noves famílies que arriben a Tortosa? Perquè no
tenim prou recursos per atendre-les. I potser és això el que el senyor Grau anunciava quan era candidat del
Partit Socialista, que deia que volia una ciutat de 50.000 habitants. Però a quin preu? Nosaltres, este no
és el nostre model de ciutat. Li pregunto si és el seu model de ciutat, si és així, com pensa créixer? I perquè
este no és el nostre model i creiem que, a més a més, no és sostenible per a la ciutat de Tortosa.”
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Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Roigé. L'increment de la població s'està produint al conjunt de Catalunya i al
conjunt de totes les ciutats. Han pogut veure les dades últimament de diferents ciutats de Catalunya?
Perquè la població està creixent i també està creixent a la nostra ciutat. Amb relació al tema del padró, es
demana el que exactament la llei marca, ni més ni menys. La pregunta és al revés, vostè demanava alguna
qüestió fora de la llei anteriorment  amb relació a l'empadronament? Perquè nosaltres estem aplicant la
llei, i a partir d'aquí el que es fa és, independentment de la seva nacionalitat, empadronar les persones tal
com estableix la normativa. I aquesta és l'única realitat que en estòs moments estem tenint. Igual que a la
resta de ciutats de Catalunya i de l'Estat, en un moment en el qual està creixent la població.”

Sra. Roigé:  “És evident que només cal veure les dades que no està creixent igual a totes les ciutats del
nostre país, i no estan creixent tampoc amb aquest nombre de població que com està creixent la ciutat de
Tortosa. Però en tot cas tampoc m'ha respost com resoldran la situació que es troba Serveis Socials i la
possibilitat també de que els recursos arribin a aquestes famílies que ho necessiten, perquè, en tot cas, la
situació no és la que pertocaria.”

Sr.  Alcalde:  “És  que  vostè  està  identificant  que  unes  persones  que  s'empadronen,  pel  fet  de  ser
immigrants, entenc  que  vostè  ja  automàticament  pensa  que necessitaran  ajuda  dels  Serveis  Socials.
Entenc que està fent esta relació i no és així. És a dir,  hi ha moltes persones de diferents països que
s'empadronen i que treballen, i que no necessiten cap ajuda des del punt de vista social. Per tant, aquesta
relació no és real i, per tant, no s'ha de donar una resposta en esta línia,  a no ser que vostè m'estigui
identificant que immigració  és  igual a ajudes socials, però jo crec que no és el que està dient, o voldria
entendre-ho. Per tant, no s'ha de donar una resposta en esta línia i, en tot cas, li torno a dir que és un
fenomen del conjunt de Catalunya, este creixement que s'està produint.”

Sra. Roigé: “En tot cas, no m'ha contestat, però sí que dir-li que les entitats socials ens ho fan arribar, que
estan desbordades. També ens ho fan arribar els Serveis Socials i també ens fan arribar la procedència. I
ens diuen que tot això va lligat a la situació del mateix padró i del nombre de persones que han arribat.
Estem parlant de més de dues mil persones, el  95 % procedent de persones immigrades. Per tant, i  si
mirem les dades de Serveis  Socials, els usuaris de serveis  socials que estan arribant a Serveis Socials i
tota aquesta gent que està arribant són necessitats que s'estan tenint i que, per tant, això no suposa un
increment de recursos. Al contrari, hi ha hagut una retallada pel que fa als aliments que s'atorguen a les
famílies de la nostra ciutat. Si volen tancar els ulls i veure que no hi ha cap problema, és la seva manera
d'entendre-ho. Però, en tot cas, el problema està i el problema s'està generant a nivell de la ciutat, perquè
els recursos malauradament són finits.”

Sr. Alcalde: “Li torno a dir que això que vostè m'està comentant de vincular els empadronaments amb les
necessitats socials a través d'entitats i dels Serveis Socials no és així. No se mos ha fet arribar. I, per tant,
el  creixement que s'està produint  és generalitzat a tota Catalunya i,  en este sentit,  l'únic que fem és
complir la llei, que és empadronar en funció de les demandes que fa arribar la ciutadania segons la llei
actual. Per tant, no fem res més que allò que diu la llei, ni més ni menys. Té la paraula, entenc que per a
una següent pregunta.”

Sra.  Roigé:  “Sí.  El  31  d'agost  passat  es  va  prendre  l'acord  de  cessió  gratuïta,  a  GESAT,  al  Consell
d'Administració de l'Hospital, d'una finca situada al Balneari d'en Porcar, una finca que al seu moment el
govern tripartit d'abans havia cedit des de l'Ajuntament a l'Hospital per eixugar unes pèrdues, i que ara
vostès la tornaven a cedir  de forma gratuïta.  Nosaltres els vam dir  que…, ja els vam avisar en aquell
moment que això seria perjudicial per a l'hospital i per a GESAT perquè ocasionaria unes pèrdues. Però no
ens van fer cas. Ens van dir que ho continuaven fent una cessió gratuïta. El 6 de setembre van acceptar
per Junta de Govern aquesta cessió gratuïta. S'hi van presentar fins i tot a una subvenció de Cultura dient
que disposaven dels terrenys. Nosaltres ens vam mostrar en contra d'esta cessió gratuïta perquè, d'acord
també amb l'informe dels auditors, es generaven unes pèrdues de 221.200 euros a l'Hospital. Aquest mes
de març, al Consell d'Administració de GESAT, vostè, senyor Jordan, va dir que havien fet, en primer lloc, la
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cessió. Després va suspendre el Consell d'Administració arran de les nostres preguntes. Després va dir que
no s'havia  formalitzat,  i  que encara  no constava com a  pèrdua a  l'Hospital,  però  que ja  hi  constaria.
Divendres passat, per sorpresa, anuncien ara que compraran o que adquiriran la finca de GESAT. La meua
pregunta és on estem? S'aclareixen? No ens sorprèn perquè el desgavell, la inoperància, la falta de gestió,
és  la  marca  d'esta  casa,  però  ens  ho  pot  explicar?  Perquè  hem  passat  nou  mesos.  Vostè  ha  estat
defensant la cessió gratuïta des del primer dia. Ara arribem aquí. Vostè fa un anunci públic dient que ara
no serà gratuïta i que s'haurà de fer aquest pagament, que ja ens sembla bé, perquè de fet és el que vam
dir nosaltres al seu moment. Vam dir que s'havia de fer una aportació econòmica per no generar encara
més pèrdues. Això també li vam dir amb les llars d'infants i va acabar fent el mateix que havíem demanat
nosaltres. Per tant, ens pot explicar quin és i per què es deu este canvi de parer nou mesos després i fa el
que nosaltres li vam dir el mes d'agost passat?”

Sr. Alcalde: “Sí, senyora Roigé. És per això que vostè, suposo, que ha sentit els mitjans de comunicació. I és
perquè ara hem arribat a un acord amb la Generalitat de Catalunya per poder instal·lar l'Arxiu Comarcal al
Balneari d’en Porcar. En aquell moment, quan vam prendre la decisió d'una cessió gratuïta, era per fer una
obra pròpia de l'Ajuntament i  no era necessari  la  seua adquisició.  Com vostè sap,  vam demanar una
subvenció al Departament de Cultura que mos van concedir en 160.000 euros, gràcies a haver fet aquella
cessió. I ara, amb el nou projecte de l'Arxiu Històric, el que farem serà la seua compra per poder-lo adquirir
i d'esta manera, finalment, tirar endavant la rehabilitació d'aquell espai tan important de la nostra ciutat.
Per tant, aquesta és l'explicació que fa que ara haguéssim pres esta determinació. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Senyor Jordan, amb una cessió gratuïta, també s'adquireix la propietat. Per tant, es pot fer de
forma gratuïta o de forma onerosa, que és el que els vam dir en el seu moment. Per tant, ara no em vagi a
explicar dient que no ho fan de forma gratuïta perquè així no tindran la propietat. La propietat la tenen
igual. Ho fan perquè realment han vist que les pèrdues a l'Hospital encara són més grans cada vegada,
veurem com s'acaba l'any; un any que és tot responsabilitat seua i, per tant, en definitiva, el que fan és fer
allò que se'ls va dir en el seu moment i se'ls va dir pels tècnics i se'ls va dir per part nostra que no s'havia
de fer de forma gratuïta, però, en tot cas, benvinguts, i que ho facin bé encara que hagin passat nou mesos
més. Passo a la següent pregunta?”

Sr. Jordan:  “Sí, no, li  contesto. La cessió gratuïta a 50 anys no era viable per poder fer l'Arxiu Històric
Comarcal i, per tant, davant d'això, el que fa l'Ajuntament, o farem, serà comprar-lo tenint en compte tot el
que li acabo d'explicar  amb relació al nou arxiu que se situarà al  Balneari d’en Porcar. Per tant, no és
perquè vostès mos ho demanen. Jo ja sé que vostè moltes vegades se senten que són el centre, però no té
res a veure,  té a veure amb el fet  que hem arribat a este acord amb la Generalitat de Catalunya. Té la
paraula.”

Sra. Roigé:  “Ara,  la  punta,  se li  ha acabat  aquesta de dir-mos que som  el centre,  no és una falta de
respecte per part de l'alcalde o este és correcte per part de l'alcalde, dir-nos que nosaltres ens pensem que
som el centre?”

Sr. Alcalde: “Jo crec que no és cap falta de respecte, perquè vostè m'està argumentant políticament que jo
he decidit canviar una qüestió perquè vostès mos ho han dit, quan jo li he explicat que ho hem canviat per
un element extern, que és el tema de l'arxiu. I llavors jo el que li dic és  que suposo que vostès es deuen
pensar que ho fem per vostès, quan li acabo d'explicar anteriorment que no és per vostès, sinó pel tema
vinculat amb l'arxiu. Per tant, jo no crec que sigui una falta de respecte. Crec que és una explicació, perquè
sinó no puc entendre que vostè m'estigui insistint quan li acabo d'explicar els motius pels quals hem fet
este canvi en esta qüestió relacionada amb el Balneari d’en Porcar. En tot cas, m'havia demanat una altra
pregunta i, per tant, li dono la paraula per a l'altra pregunta.”

Sra. Roigé:  “Sí, en tot cas, abans d'entrar a la nova pregunta, li vam dir al seu moment, i ho diem ara, i
creiem que és el que pertocava, i és el que l'Hospital necessita. 

-  Pàg. 36 / 39 -           MGE / erc



Plaça Espanya, 1
43500 Tortosa

T 977 58 58 00
F 977 58 58 52

info@tortosa.cat

www.tor tosa.cat

                               

Següent pregunta: Porto uns quants plens, a l'últim no li vaig preguntar, però li vaig preguntar el mes d'abril
referent a preguntar-li per la modificació del POUM dels terrenys del nou hospital. Una modificació que ha
de permetre poder cedir els terrenys al Govern de la Generalitat, que es podia haver iniciat des del passat
mes de setembre, un cop va entrar en vigor la modificació del Reglament de Règim Hidràulic i que és una
modificació necessària per  tal  que la Generalitat  pugui  fer  el  nou hospital,  i  que requereix  únicament
modificar la qualificació de residencial i passar-ho d'aquella part que està residencial a equipament públic.
La meva pregunta seria de nou que ha fet des de l'últim ple?  Per què no he portat al ple cap informe?
Perquè  no  tenim  coneixement  de  res.  En  quin  punt  està?  Finalment,  ho  fan  internament  o  ho  han
externalitzat, com van dir que ho farien? Perquè, a quin cost? Perquè, en tot cas, el dia d'avui encara no
s'han  formalitzat  els  contractes  amb cap equip  d'arquitectes.  Ens  consta  que  segueixen  sense  fer  la
contractació, ni de l'expedient de modificació, ni del planejament, ni dels informes que l'han d'acompanyar,
ambientals, d'inundabilitat, etcètera. I els mesos van passant. Ha passat pràcticament un any i ho podien
fer des del mes de setembre. Quan ho portarà al ple? A l'últim ple ens va dir que ho portaria prompte. No
ens ho ha portat. I en tot cas, també li vam dir que seria important que es pogués portar pel fet que el nou
Govern de la Generalitat ja tingués a disposició estòs terrenys, perquè si no, quan s'hagi de preparar el nou
pressupost, i ara ja fem tard, no es podrà haver aconseguit tindre aquesta cessió que permetria que  al
pressupost de l'any 2025 hi hagués una partida per tal de poder fer el projecte executiu, cosa que no es
podrà fer si no hi ha aquesta cessió, tal com han dit també des del mateix Departament de Salut. Per tant,
en tot cas, és preguntar-li en quin moment està? I, d'altra banda, si també s'ha adquirit aquella finca de
1.475 metres que no era de l'Ajuntament i que el mes d'abril ens va dir també que ho estava treballant. En
quin punt està este tema?”

Sr. Alcalde: “Molt bé, senyora Roigé. Amb relació al tema de la modificació del POUM, ja li vaig contestar,
com vostè ha dit, que és una qüestió complexa per la tipologia d'informes que es necessitaven, informes
d'inundabilitat, informes ambientals, informes de mobilitat al respecte. Ens hem adreçat a la Generalitat de
Catalunya per  saber exactament  quina  tipologia d'informes es  necessitaven o no.  Finalment,  ens han
acabat  responent  durant  tots  aquests  mesos.  Vostè  sap  que  això  són  tràmits  que ho  demanes,  que
contesten, etcètera. I després, com ja li vaig dir, la nostra idea és externalitzar aquesta modificació del
POUM a través d'un despatx d'arquitectura, en este cas, de Sebastià Jornet, perquè és el mateix que ja va
fer la petició per al tema de la inundabilitat,  a  la CHE i l'ACA, i en estòs moments estem pendents de la
formalització amb l'ACM perquè ell és un dels despatxos que està dins d'esta associació que mos permet
fer  esta  contractació.  Per tant,  espero  en  les  setmanes  vinents o  dies  poder  formalitzar  de  manera
definitiva, després d'haver-nos també posat d'acord amb aquest despatx del preu i, evidentment, també de
tots els informes corresponents amb tota una sèrie de discrepàncies, també li dic, que hi havia entre el que
es demanava per part dels diferents departaments de la Generalitat. En tot cas, quan ho tinguéssim tot
tancat, els informarem a la Comissió d'Urbanisme i podran veure el detall de quina és l'operació. I amb
relació al tema de la compra d'aquella finca, ens hem reunit, crec, en dues ocasions amb els representants
dels propietaris i estem esperant que se mos faci una contraoferta davant de la proposta de compra que
ha fet l'Ajuntament. Té la paraula.”

Sra. Roigé:  “Bé. En tot cas, es constata que encara no s'ha fet la contractació tants mesos després, però sí
que ha parlat del preu i que s'han posat d'acord, doncs també li demano que ens informi de quin és el preu
final pel qual s'ha externalitzat aquesta modificació de planejament.”

Sr. Alcalde:  “No tinc ara el detall del preu,  el sé en termes generals, però en tot cas ja li he dit que això
quan una vegada ho tinguéssim, ho explicarem i es farà a través de Junta de Govern. Però, en tot cas, a la
Comissió d'Urbanisme els explicarem  en què consisteix, en tots  els estudis que ha d'haver-hi dins i, per
tant, de quina manera acabarà afectant i  tots els treballs que hauran de portar a terme aquest equip
d'arquitectes per a poder disposar de tota esta informació, i intentar aconseguir que estòs terrenys acab in
sent acceptats per la Generalitat per poder posar un equipament sanitari, que és la idea que ja sap en què
tots estem treballant. En principi crec que aquí s'havia acabat. Té la paraula de l'últim torn.”

Sra. Roigé: “Falta l’últim torn d’aquesta pregunta.”
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Sr. Alcalde: “Doncs, té la paraula.”

Sra. Roigé: “En tot cas, els demano que no esperin a la comissió que falta pràcticament un mes o al ple,
que falta un  més, per tal d'informar-nos d’este preu, d’este cost  ja coneixen, pel que ens acaba de dir
vostè, i també sobre el contracte de quan  es porta a terme i, per tant, ja els sol·licito que ens passin la
informació el més ràpid possible. Passo a l'última pregunta?”

Sr. Alcalde:  “Moltes gràcies. Una vegada el tinguéssim formalitzat amb relació al que vostè comenta, no
tinc cap problema a explicar-li, a fer-li una trucada i que tingui el detall de quin és el preu amb relació a tots
els  estudis,  també  vinculats  al  mateix,  sobretot estudis  d'inundabilitat  que  mos  demanen  per  poder
justificar que estòs terrenys realment siguin viables per fer un nou hospital. Li dono la paraula. Entenc que
per a l'última pregunta m'ha dit?”

Sra. Roigé:  “També li  prego que fiqui el temps quan parla vostè,  perquè només me'l pica a mi. Última
pregunta.  El  passat  24 d'abril  vostè,  senyor  Jordà,  va  anunciar  a  la  seu de l'EMD de Campredó  que
l'empresa Genia Bioenergy instal·laria una planta de biometà al polígon Catalunya Sud. Una planta que es
basa en la gestió i transformació de residus orgànics, provinents principalment de la ramaderia, que ho
converteix en gas. Esta planta ha generat alguns dubtes a veïns de Tortosa, especialment veïns del poble
de Campredó, que veuen amb cert recel i preocupació els possibles efectes que pot generar esta planta
veient el que està passant a poblacions veïnes, tant al Baix Ebre com a la comarca del Montsià. El normal
és que este projecte se'ns hagués explicat en Junta de portaveus o directament sense que se’ns hagués
trucat als portaveus. O potser només és a mi, que no se m'ha trucat o en comissió de Promoció, però ja
hem dit abans, ja ho ha dit el senyor Pedret, que a les comissions s'informa de poquet, especialment
algunes com és Promoció Econòmica, on no hi ha pràcticament mai res a informar.  Per això li pregunto a
vostè aquí, al ple, ens pot explicar en què consisteix esta implantació al polígon de Catalunya Sud? Quina
és també la seua opinió pel que fa a aquesta implantació al costat del poble de Campredó?”

Sr. Alcalde:  “Em sorprèn que em demani vostè informació, perquè el mateix dia que es va fer un anunci
públic al respecte, el seu partit polític, Junts per Tortosa, va fer tota una sèrie de publicacions que tenim
guardades, espero que no les esborrin ara, dient que era un projecte que havien treballat vostès, que
havien fet vostès i que, per tant, este govern no havia fet res. Per tant, em sorprèn que ara vostè diga que
vol tindre una informació quan el seu propi partit va dir que eren vostès que ho havien estat treballant. De
fet, és cert que esta empresa ens va comentar que s'havien reunit diverses vegades amb vostès durant el
mandat anterior i, per tant, la informació és la mateixa que en el seu moment tenien al respecte. Dit això,
per tant, sap quina és l'empresa. No fa falta que li expliqui aquí i sap exactament en què es planteja el
projecte. I sobre el neguit que s'ha produït sobre diferents persones del territori, dir-li que farem una reunió,
que tenim prevista amb GEPEC en les pròximes setmanes per part de l'alcalde, també que esta mateixa
empresa està fent un procés de participació explicant este projecte al mateix poble de Campredó. No sé si
en estòs moments s’ha citat o no a la ciutadania, però si es va dir que es faria, i estem a l'espera que qui
dictamina si es pot fer o no és la Generalitat i la Comissió d'Urbanisme perquè és la competència d'ells en
este cas en concret, que és el que també vam dir  el dia de la mateixa presentació del projecte. Té la
paraula.”

Sra. Roigé: “El nom de l'empresa ja li he dit jo, jo mateixa. Per tant, no és que la vulgui amagar, no és que
no la conegui, li he dit jo mateixa, però, en tot cas, els tràmits s'han iniciat este mandat, no es van iniciar a
l'anterior mandat. No disposàvem de cap informació i cap documentació l'anterior mandat perquè no en
van aportar cap aquí a l'Ajuntament. Era un projecte que no se sabia si acabaria tirant endavant o no tirant
endavant, però que en tot cas, mai vam disposar de cap documentació al respecte. Però, en tot cas, no
m'ha contestat, perquè jo el que li pregunto és quina és la seva opinió respecte a aquesta implantació al
costat del poble de Campredó i què en pensa l'actual govern d'aquesta implantació? Simplement és això.”

Sr. Alcalde: “L'opinió és la que ja vam exposar en el seu moment. És un projecte que es vol implantar al
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nostre territori, si compleix tota la normativa i la Generalitat els hi dona permís. Estem pendents que això
sigui així. No està gens clar que sigui possible i l'únic que hem fet aquí a l'Ajuntament és traslladar aquesta
informació del Pla Especial Urbanístic més enllà del que vostè  va poder veure en roda de premsa. La
informació al respecte és que és una planta que el que vol és utilitzar els residus orgànics de les diferents
granges del municipi per convertir-los en gas biometà. I, per tant, l'opinió és que si és sostenible, si la
ciutadania ho vol, i si la Generalitat li dona el permís, es tirarà endavant en funció de tots estòs elements
tan importants. I  insisteixo que és un projecte que jo no sé si els hi van donar informació o no, però que
vostès a les xarxes socials van abanderar com a seu en el  moment en què es va anunciar  en aquell
moment. 

Entenc que no hi ha cap altra pregunta i, per tant, una vegada realitzada la sessió de control, deixem, per
tant, o donem per finalitzada aquesta sessió plenària i, en tot cas, ens retrobem si no hi ha qualsevol altre
ple extraordinari al mes de juliol. Moltes gràcies i bona tarda.”

*-*-*

I sense cap més assumpte per tractar, el senyor president aixeca la sessió a les vint hores i vint minuts, de
la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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